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Ветеранът 
щангист 
Петър 
Борисов 
отново про-
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и България

Родно зърно  
изнасяме за Индия, 
Тайван, дори Китай

ВЛАДИМИР 
МИЛКОВ: 

Наредба вкарва 
хаос в строи-

телството на 
енергоспестя- 

ващи сгради

Предвидливост. Има сключени вече договори „на зелено“
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ДОНА МИТЕВА 

Общо 3863 седмоклас-
ници от област Бургас се 
явиха на Национално 
външно оценяване по 
български език и литера-
тура. Същият е и броят 
на децата, които полагат 
изпит по математика. 

Обявените места за 
осми клас в различните 
училища в Бургаско са 
общо 4156, сочи справка 
от Регионалното упра-
вление на образованието 
(РУО). 

Това ще рече, че няма 
риск седмокласник да не 
може да намери своето 
училище, в което да про-
дължи образованието си. 

Традиционно обаче, ще 
има жестока конкуренция 
за определени гимназии, 
където ще бъдат приети 
децата с най-висок бал и 
такива, където на косъм 
ще се запълнят паралел-

ките. 
Да се надяваме, че няма 

да има закрити паралелки 
в областта след приключ-
ване на приема заради 
липса на ученици.

От резултатите на 
двата изпита по българ-
ски и математика може 
да се съди за работата на 
преподавателите в клас, 
от една страна, а от 
друга за това дали част-
ните уроци, които не са 
излезли от употреба, 
дали са си стрували пари-
те.

Сред учениците, явя-
ващи се на НВО, има и 13, 
които са със затруднения 
в обучението, и трима с 
други увреждания. Пред-
видените за тях места в 
гимназиите са 34.

На изпита по музика 
ще се явят 50 седмоклас-
ници за 60 места. По ези-
ците – английски, немски 
и руски, на изпит ще се 
потят 107 деца, а обяве-

ните за прием места са 
240. Най-много са учени-
ците, които са заявили, 
че ще положат изпит по 
английски. 

При изобразителното 
изкуство желаещите да 
положат изпит са 80, а 
местата 108.

59 424 ученици се явиха 
на Национално външно 
оценяване по български 
език и литература след 
7. клас. Изпитът се про-
веде в сряда в 1665 учили-
ща, в 5431 зали в цялата 
страна.

Изпитът по матема-
тика е днес – петък – 21 
юни, а по чужд език, който 
е по желание, бе на 20 юни. 

Изпитите за проверка 
на способностите по 
изобразително изкуство 
е на 24 юни, музика – 25 
юни, музика и физическо 
възпитание и спорт 25 - 26 
юни, физическо възпита-
ние и спорт 26 - 27 юни.

Резултатите от изпи-

тите ще бъдат обявени 
до 2 юли 2024 година.

Заради въпросното 
Национално външно оце-
няване някои родители 
започват още от 5 клас с 

курсовете и  
частните уроци 

Психолози от бургаски-
те училища споделят 
своите наблюдения, че 

предпочитани сред роди-
телите са категорично 
частните уроци при учи-
тели с изявени имена. От 
една страна, родителите 
смятат, че децата им не 
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Амбиции. Това не изключва жестока конкуренция за определени школа

В областта: Седмокласниците по-малко 

Националното външно оценяване след 7. клас е сериозно изпитание, което до голяма степен е и 
определящо за бъдещото образование на младите хора    ФОТО: ИНТЕРНЕТ

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Крайно време е за по-
твърди мерки по темата 
с паркирането във „Въз-
раждане“. До този извод 
стигнаха членовете на 
постоянната Комисия по 
транспорт и безопасност 
на движението към Об-
щински съвет – Бургас. 

В заседанието си преди 
сесията за юни те разгле-
даха няколко писма от 
граждани, с които се из-
разяват категорични 
становища, че не искат 
многоетажни паркинги 
на пазар „Краснодар“ и 
булевард „Мария Луиза“. 
В същото време още ня-
колко писма и сигнали от 
граждани за проблеми с 
паркирането и движение-
то в комплекса са доказа-
телство, че ножът е 
опрял до кокала и мерки 
трябва да се вземат. 

Но как, след като всеки 
опит на Община Бургас 
да построи някъде във 
„Възраждане“ многоета-
жен паркинг, е посрещнат 
с нежеланието на граж-
дани? Малко над 140-те 
подписали се срещу из-
граждане на такъв на 
булевард „Мария Луиза“ 
дори са категорични, че 
ако се стигне до строи-
телство, ще обжалват в 
съда. Писмото е изпълне-
но с много „не“ и нито 
едно предложение къде 
тогава да се построи 
подобно съоръжение. 

Припомняме, че на съ-
щото място има немалък 
паркинг, на който парки-
рат стотици автомоби-
ли и оправдания от сорта 
на „ще ни обгазяват ав-

томобилите“ са несери-
озни. По-скоро налице е 
нежелание да се закрие 
гледката, която е към 
жп гара „Владимир Пав-
лов“. 

Най-разумното пред-
ложение за многоетажен 
паркинг е на „Краснодар“, 
тъй като по цял свят, а 
вече и в други български 
градове, практиката 
показва, че такива тър-
жища или са най-горно 
ниво на подземен паркинг, 
или първо ниво на надземен. 
Още повече, че пазарът 
има нужда от основен 
ремонт, за да придобие 
една модерна визия. 

Гражданката Дима 
Генова обаче изтъква в 
едно доста просторно 
писмо редица причини да 
не се изгражда какъвто и 
да е паркинг там, вклю-
чително и „необходимост 
от геоложки проучвания“ 
и нежелание на търговци-
те от пазара. Е, търго-
вците може и да се измес-
тят временно на друго 
място, докато текат 
ремонтите – това е прак-

тика по цял свят. Бургас 
заслужава модерно тър-
жище, още повече, когато 
става въпрос за „Красно-
дар“, на който се стичат 
бургазлии от целия град.

Според бургазлийката, 
която все пак дава някак-
ви алтернативни решения, 
най-добре е вътрешност-
та на „Възраждане“ да се 
оползотвори по-добре с 
малки, но достатъчно на 
брой паркинги, а големи 
многоетажни съоръжения 
да са в периферията, като 
„Мария Луиза“ например. 
Както обаче стана ясно, 
и там не искат. 

Къде тогава? Отговор 
няма. Това е пореден опит 
на общината да изгради 
голям многоетажен пар-
кинг, който да облекчи 
свръхпренатоварения 
комплекс „Възраждане“. 
Пусната бе анкета с пет 
възможни локации, къде-
то да се изгради съоръ-
жението. Срещу две от 
тях вече има подписки и 
недоволство. 

Председателят на 
комисията Тодор Иванов 

заяви, че е крайно време 
Община Бургас да пред-
приеме по-твърди дейст-
вия по темата с паркира-
н е т о  в  ц е н т р а л н и я 
комплекс. По думите му, 
не може гражданите до 
безкрай да отказват, без 
да се аргументират за 
това и да предлагат ал-
тернативи. 

Във връзка с това Ма-
риян Иванов предложи да 
се направи среща с граж-
даните във „Възраждане“, 
на която да се обсъди 
сериозно темата с пар-
кирането. Той недоумява 
от нежеланието за мно-
гоетажен паркинг на 
„Мария Луиза“, при поло-
жение че вече има такъв 
голям наземен. 

Директорът на ОП 
„Транспорт“ Пламен Ди-
митров присъства на 
заседанието и попитан 
за неговото становище 
по темата, заяви, че „то-
ва не е решение на ОП 
„Транспорт“, ние сме само 
изпълнители“. 

„Нашето мнение е, че 
трябва да се изграждат 

паркинги или да се търси 
ограничаване броя на ав-
томобилите по друг начин“, 
заяви той.

Няколко сигнала на 
недоволство бяха изпра-
тени за становище до 
администрацията. Сред 
тях бе този за обсебване 
на паркинга до Профсъ-
юзния дом, за който се 
оказа, че автомобилите, 
от които граждани недо-

волстват, са служебни на 
служители от Община 
Бургас и са освободени от 
заплащане, тъй като 
паркингът е в „синя зона“. 
Решение може да е целият 
паркинг да бъде обявен за 
служебен, посочи Пламен 
Димитров.

Кога ще се организира 
това обществено обсъж-
дане с гражданите, пред-
стои да разберем. 

Ножът опря до кокала с паркирането във „Възраждане“

От няколко 
години общи-
ната изгради 

голям паркинг 
на бул. "Мария 

Луиза", граж-
дани не искат 
той да става 
многоетажен

ФОТО: ОБЩИНА 
БУРГАС

Пет локации в анкета бяха предложени на бургазлии, срещу две 
вече има нежелание   ФОТО:  ОБЩИНА БУРГАС
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са достатъчно подготве-
ни от занятията в клас, 
а от друга – изборът на 
частен учител е стерео-
типно поведение, което 
ги застрахова, че са напра-
вили нужното детето им 
да успее.

Държавата, обратно, 
твърди, че частните уро-
ци са абсолютно ненужни. 
Децата единствено и само 
с подготовката в клас 
имат реални шансове да 
изкарат високи оценки на 
външното оценяване.

По-големи шансове и 
разбира се, достъп до 
частните уроци имат 
учениците от големия 
град, където е обичайна 
практика е колеги – учи-
тели по български език и 
литература или матема-
тика да си разменят 
ученици, които да подгот-
вят срещу добро заплаща-
не за изпитите. Или пък 
да ги препращат при 

пенсионирали се техни 
колеги.

В Бургас един 

урок при реномиран 
частен учител върви 

средно по 50 лева

Запознати с бизнеса на 
частните уроци казват, 
че всичко е въпрос на до-
говаряне. За деца на прия-
тели и колеги един урок 
може да струва и 30 лева. 
А ако преподавателят е 
бог в предмета си, цената 
стига и до 70 лв. Разтегли-
во понятие е и самият 
урок. Той може да бъде 45 
минути, може да е астро-
номически час, а може да е 
и час и половина. Всичко е 
въпрос на договорки. 

За предпочитане са 
школите, където броят 
на учениците също е малък 
– най-много 5 - 6 деца и се 
обръща внимание на всяко 
едно, но парите не са тол-

кова много.
Така уроците продъл-

жават да са печеливш 
бизнес от доста години. 
Индивидуалната работа 
с определен ученик прин-
ципно преодолява негови-
те лични дефицити в 
знанията и с това са по-

лезни, но като цяло бла-
годарение на тях се изкри-
вява реалната картина на 
успеваемостта в седми 
клас от родното училище. 
Те се явяват като пате-
рици за редовите препо-
даватели, които работят 
в клас.
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от обявените места в гимназиите

П О К А Н А
УС на ЗК „ЗОРА 93“ с. Равнец обл. Бургаска свиква Общо годишно-

отчетно събрание на кооперацията , което ще се проведе на 10.07.2024 
година (сряда) от 9.00 часа в административната сграда на кооперацията 
намираща се в с.Равнец - стопански двор при дневен ред:

1. Отчетен доклад на УС за 2023година.
2. Отчетен доклад на КС за 2023 година.
3. Одобряване докладите на УС, КС и на годишния финансов отчет на 

кооперацията. 
4. Освобождаване от отговорност на Председателя и членовете на УС 

и КС за изтеклата година.
 При липса на кворум събранието ще се проведе един час по-късно 

независимо от броя на присъстващите.
Председател: Иван Царев

Според Национално 
представително изследва-
не на Асоциация Родители, 
озаглавено: „Българското 
училище – погледът на 
родителите“, независимо 
от това кой клас са били 
децата на родителите, 
попаднали в извадката към 
октомври 2023 г., общо две 
трети от тях или имат 
намерение да запишат 
децата си на частни уроци 
за кандидатстването след 
7. клас (48%), или вече са го 
направили (9% от 6. и 9% 
от 7. клас). 
Близо 1/4 (23%) обаче нямат 
намерение да записват 
децата си, а според всеки 

десети родител детето му 
се е справило самò.
От 6. клас най-голям дял 
родители са записали 
децата си в София (21% при 
средно за страната 9%), а 
най-малък – в селата (5%). 
Семействата от селата 
най-слабо се ползват от 
частните уроци за 7. клас 
– 4% са започнали от 7. клас, 
а значително по-нисък дял 
от средното – 38% при 
средно 48%, изобщо имат 
намерение да запишат 
децата си. 
Вероятни обяснения са 
по-трудният достъп до 
частни уроци на село, 
както и таксите за тях.

Проучване сочи, че родителите 
в големите градове 
предпочитат частните уроци 

В Бургас средната цена за урок на седмокласник е 50 лева
ФОТО: ФБ

На 16 юни се навършиха 
41 години от смъртта на 
легендата в бургаската 
фотожурналистика Ми-
хаил Трошанов. Десети-
летия наред той бе чове-
кът с фотоапарата, 
който запечатваше всяко 
едно събитие в Бургас и 
региона. 

Успя да улови в кадър 
личности на Бургас, които 

ще останат завинаги в 
паметта на поколенията. 
Негова е легендарната 
снимка на Христо Фотев 
и Петя Дубарова.

Михаил Трошанов оста-
ва незабравима част от 
регионалната журналис-
тика.

От екипа 
на „Черноморски фар“

Спомняме си за Михаил Трошанов

Петя Ду-
барова на 
17 години 
и Христо 
Фотев в 
клуба на 
културните 
дейци                    
ФОТО: МИХАИЛ 
ТРОШАНОВ

Михаил 
Трошанов

Снимка от 
1979 г. – сборна 
снимка на 
сътрудниците 
на сп. „Родна реч“
ФОТО: МИХАИЛ 
ТРОШАНОВ

О Б Я В А

На основание чл.35, ал.1 от 
Закона за общинската собственост, 
чл.90 от НРПУРОИ, Решение № 
80/27.05.2024г., прието на 8-то 
заседание на Общински съвет 
– Сунгурларе и Заповед № 374/ 
20.06.2024г. на Кмета на Община 
Сунгурларе се обявява публичен търг 
с явно наддаване за продажба на 
недвижим имот – частна общинска 
собственост, както следва:

Терен с площ 2184 кв.м., съста-
вляващ УПИ ІІ отреден за обществено 
обслужване,  кв.25 по ПУП на 
с.Ведрово, актуван с акт за частна 
общинска собственост №4350/ 
23.01.2024г.

Начална тръжна 26 994.00 лв. 
(двадесет и шест хиляди деветстотин 
деветдесет и четири лева) без ДДС.

В търга могат да участват физи-
чески и юридически лица.

Търгът ще се проведе на 11.07.2024г. 
от 10:30 часа в заседателната зала 
на Общината, І-ви етаж/над партер/.

Тръжната документация съдържа: 
заявление за участие, декларации 
-2 броя, проекто – договор, копие 
от скица, копие от акт за собстве-
ност, копие от лицензирана оценка, 
копие от заповедта за търга, копие 
от решение на Общинския съвет и 
копие от данъчна оценка.

Цената на един комплект тръжни 
документи е 0,2 % от стойността на 
началната тръжна цена на обекта, 

не по-малко от  50 лв. без ДДС, 
съгласно приложение по чл. 47, 
раздел ІІІ точка 2 от Наредба за 
определяне и администриране на 
местните такси и цени на услуги на 
територията на Община Сунгурларе, 
платими в касата на Общината и се 
получават в стая №  23, І-ви /над 
партер/ етаж на Община Сунгурларе.

Депозитната вноска за участие 
в търга е 20% от началната тръжна 
цена на имота, т.е. 5398,80 лв. и се 
внася в касата на Общината или по 
банков път по сметка BG 86 UNCR 
70003321757314, Уникредит Булбанк 
АД: UNCRBGSF.

Документи за участие в търга 
се приемат до 12.00 часа на 
10.07.2024 г. в деловодството  на 
Община Сунгурларе, партерен етаж, 
в запечатан непрозрачен плик, 
адресиран и подпечатан.

Собствеността върху предмета на 
търга се прехвърля след окончателното 
заплащане на предложената цена,  
данък прехвърляне – съгласно чл. 
35 ал. 2  от НОРМДТ на Община 
Сунгурларе, стойността на разходите, 
направени от Общината за изготвянето 
на оценките, платими в седемдневен  
срок от датата на получаване на 
писмено уведомление, с което се 
предлага на участника спечелил 
търга сключване на договор.

За справки отдел „Общинска 
собственост“

Община Сунгурларе, тел: 05571/52-95
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Българското зърно 
вече се продава на нови 
пазари в страни от Близ-
кия изток, Индия, Иран, 
Тайван и Китай. Търго-
вците, които изнасят 
българското зърно, наме-
риха по-далечни пазари, 
докато преди основно 
изнасяха за Португалия и 
Испания. Пробивът на 
нови пазари извън Европа 
дава алтернативни въз-
можности за реализация 
на родната продукция, за 
да не застоява реколтата 
в хранилищата. Цените 
не са високи, но пък идея-
та да се освободят хам-
барите за новата реколта 
в определени моменти 
доминира.

Нереализирана минало-
годишна продукция не е 
останала в складовете в 
областта. По думите на 
Николай Киров, председа-
тел на регионалния клон 
на Националната асоциация 
на зърнопроизводителите 
проблем с това, че се вна-
ся украинско зърно, не е 
стоял у нас. По-скоро 
този 

внос на украинско зърно 
рефлектира върху 
европейския пазар,

който бе наш пазар и при-
нуди търговците да тър-
сят нови пазари за българ-
ското зърно.

„По-скоро имаше проблем 
с украинския слънчоглед 
у нас. Доколкото имам 
информация, тази година 
от сушата, която е и в 
Украйна, те няма да имат 
добри добиви на слънчоглед. 
А от друга страна и са си 
възобновили производ-
ствата на олио. Така че за 
нас няма да има проблем и 
със слънчогледа“, изрази 
надежда Киров.

Опитът от предната 
година с трудната реали-
зация на зърното накара 

българските производи-
тели тази година да вземат 
мерки. 

Има сключени вече и 
договори „на зелено“

„Аз самият имам вече 
сключени такива догово-
ри, както им казваме „на 
зелено за 15% от продук-
цията. Всеки един себе-
уважаващ се фермер и 
бизнесмен би трябвало да 
разпределя риска – да под-
писва и предварителни 

договори независимо от 
това, каква ще бъде цена-
та. На този етап се надя-
ваме, че ще можем да си 
продадем стоката. Макар 
в момента в световен 
мащаб нещата не са розо-
ви. Надяваме се на промя-
на.

Голямата е сушата в 
Русия и Украйна, които са 
определящи търговци на 
зърнения пазар. Дано то-
ва бързо да се усети на 
световния пазар и да си 
изтъргуваме зърното 

както трябва, на добра 
цена“, коментира Николай 
Киров.

Тази година в цялата 
страна, не само в Бургаско

жътвата започна  
много рано –  

сигнал, че настъпват се-
риозни промени в клима-
тичните условия.

„Има колеги в областта, 
а и в района на Ямбол, кои-
то извадиха комбайните 
по полетата още на 9 и 10 

юни. Никога не сме почва-
ли преди 20 юли. Това 
отново ни показва, че 
климатът се променя и 
ние трябва да се съобра-
зяваме с това“, каза Киров.

В началото на жътве-
ната кампания всеки зе-
меделец си пожелава добра 
реколта и високи цени, 
природата да е с него – да 
няма градушки и порои. 
Това си пожелаха и от 
Управителния съвет на 
Съюза на зърнопроизво-
дителите в Бургас, които 
дадоха началото на жът-
вената кампания. Домакин 
на ритуала бе земеделска 
кооперация „Сила“ в село 
Пирне, община Айтос, с 
председател Райко Нико-
лов.

В това, че дъждът спря 
точно когато дойдоха 
жътварите, всички учас-
тници в ритуала видяха 
ясен знак, че природата 
ще бъде щедра и благо-
склонна към производи-
телите.

„Очакваме 

нормална реколта  
от ечемика 

между 400 и 550 кг от декар. 
За него индикациите ги 
имаме вече, защото той 
се жъне в различните ре-
гиони на страната. Това 
са много добри добиви, 
предвид че природата не 
бе много благосклонна 
пролетта – беше сухо и с 
високи температури. За 

Предвидливост. Има сключени вече договори „на зелено“

Всяка година с настъпване 
на жътвената кампания 
служителите  
РДПБЗН – Бургас осъщест-
вяват дейности свързани 
със:
– Провеждат инструктажи 
с арендатори, председате-
ли на земеделски коопера-
ции и механизаторни 
групи;
– Акцентира се върху 
пълната забрана за 
изгаряне на стърнища и 
други растителни отпадъ-
ци;
– Контролират изораване-
то на изискващите се 
противопожарни ивици и 
поставянето на забрани-
телни знаци;
– Провеждат регулярни 
проверки на земеделската 
техника, която ще участва 
в жътвената кампания.

Спазвайте следните 
правила:
– Не паркирайте превозни 
средства и не оставяйте 
такива да нощуват в 
близост до посевите или до 
вече складиран фураж!
– Не палете огън и не 
използвайте открити 

огнеизточници в близост 
до житни масиви, в района 
на площадките и складове-
те за зърно и фураж!
–  Не допускайте тютюно-
пушене в посевите, 
площадките за зърно, 
складовете за фураж, до 
вече ожънати масиви и в 
близост до тях!
– Не изхвърляйте незагасе-
ни цигари!
– Спазвайте поставените 
предупредителни и 
забранителни знаци покрай 
посевите през периода от 
восъчна зрялост до приби-
ране на реколтата!
– Не използвайте огне-
стрелно оръжие и сигнални 
ракети в района на 
неожънати масиви и 
фуражните площадки!
– Абсолютно е забранено 
паленето на стърнища след 
прибиране на реколтата
– Сигнализирайте съответ-
ните държавни органи при 
нарушение на правилата за 
пожарна безопасност от 
физически и юридически 
лица, работещи в близост 
до посеви, площадки за 
съхранение на зърно и 
складове за фураж!

– При движение на земедел-
ската и транспортната 
техника не бива да се 
допуска буксуване и допир 
на ауспуха до суха расти-
телност!
– Не извършавайте 
ремонтиране на земеделска 
и транспортна техника в 
близост до узрели зърнени 
масиви!
– Паркирането на превозни-
те средства и устройване-
то на лагери и биваци за 
почивка да става само на 
определените за целта 
места!
– При пожар веднага 
съобщете на телефон 112, 
след което незабавно 
започнете гасене с подръч-
ни противопожарни уреди 
или съоръжения и организи-
райте евакуацията на 
застрашените от пожара 
хора, имущество, животни 
и техника!
– Отговорност за НЕДОПУС-
КАНЕТО на пожари имат 
председателите на 
земеделски кооперации, 
собствениците и ползва-
телите на селскостопански 
земи, както и кметовете 
на населените места!

Служебният министър 
на земеделието и храните 
д-р Георги Тахов и Нацио-
налната асоциация на 
зърнопроизводителите 
(НАЗ) откриха жътвена-
та кампания 2024 до пло-
вдивското село Златитрап. 

Площите, които се 
очаква да бъдат ожънати 
с пшеница в страната 
тази година, са близо 11 

милиона декара, а тези с 
ечемик са 1,6 милиона 
декара. 

По предварителни дан-
ни от Министерството 
на земеделието и храните 
прогнозното производство 
от реколта 2024 ще бъде 
между 6,1 и 6,3 милиона 
тона пшеница и над 800 
000 тона ечемик.

„Не се очаква скок на 

цената на хляба на база 
очакваните добиви, кои-
то ще бъдат по над 500 
кг/дка“, подчерта минис-
търът. Той обясни още, 
че в складовете за съхра-
нение на зърно в страна-
та има свободен обем от 
около 80%, така че няма 
да има притеснения по 
прибирането и складира-
нето на новата реколта.

Служебният министър на земеделието и храните д-р Георги Тахов откри жътвената кампа-
ния 2024 до пловдивското село Златитрап                   ФОТО: ВАЛЕНТИНА БИЛАРЕВА

Съвети от Пожарната

„
Всеки един 
себеуважаващ 
се фермер и 
бизнесмен би 
трябвало да 
разпределя 
риска – да 
подписва и 
предварител-
ни договори 
независимо от 
това, каква ще 
бъде цената

Николай Киров, 
председател на 
регионалния клон на 
Националната асо-
циация на зърнопро-
изводителите

ФОТО: ДОНА МИТЕВА

Модерната 
техника е в 
основата на 
успешната 
кампания
ФОТО: ДОНА МИТЕВА

Министър Тахов: Не се очаква  
скок на цената на хляба
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Индия, Тайван, дори Китай

пшеницата още нищо не 
мога да кажа, защото 
жътвата предстои, но от 
това, което виждаме и от 
опита от предни години 
се надяваме добивът да е 
малко по-добър от ечеми-
ка – между 450 и 600, което 
за нашия регион е добре, 
защото есента и цялата 
зима бяха много сухи, по-
севите изникнаха късно и 
късно се развиха“, комен-
тира очакванията на зе-
меделците Киров.

Що се касае за качест-
вото, в Бургаско се гледа 
фуражен ечемик, на който 
качеството е нормално. 
Първата информация за 
пшеницата идва от Ям-
болско, защото там вече 
са напреднали с жътвата 
– пшеницата е с много 
добри показатели. Глуте-
нът е добър и има много 
добри хлебопекарни ка-
чества.

За сравнение през ми-
налата година бяха при-
брани около 6,5 милиона 
тона пшеница при среден 
добив на декар от 545 
килограма.

„От Министерството 
на земеделието прогно-
зират по 500 кг от декар, 
което най-вероятно е 
постижимо. Но клима-
тичната обстановка е 

толкова неустойчива, че 
докато зърното не влезе 
в хамбарите, не може 
твърдо нищо да се каже. 
Реално

зърненият баланс на 
страната със сигурност 

ще бъде задоволен

Нямаме притеснения 
за това. Цените към мо-

мента са 40 стотинки на 
килограм на пристанище, 
което означава 360 – 370 
лева на тон в зависимост 
от това от къде идва 
транспортът. А разхо-
дите са над 200 лв./дка в 
цяла България. При среден 
добив за пшеница от 500 
кг/дка, говорим за себе-
стойност над 40 ст./кг. 
Към момента такава 
цена няма, особено във 
вътрешността на стра-
ната.

Цената стартира по-
ниска, в сравнение с мина-
лата година, а добивите 
се очакват да са като 
миналата година. Може би 
даже малко по-ниски“, 
коментира Илия Проданов, 
председател на Национал-
ната асоциация на зърноп-
роизводителите. Той ак-
центира още върху нещо 
много важно за произво-
дителите – цените на 
торовете. „Те се нормали-
зираха. Не са достатъчно 
надолу, за да свалят себе-
стойността под продаж-
ната цена на пшеницата, 
но определено има норма-
лизиране на тренда и няма 
такива резки скокове в 
цените на тора. А това за 
нас е добре, за да можем да 
планираме предварително 
някакви разходи“.

Кооперацията в 
айтоското село Пирне

разполага с 6500 декара. 
Тук се сее основно пшени-
ца, ечемик, слънчоглед и 
кориандър. „Очакваме 
около 500 килограма от 
декар ечемик. Рекордният 
добив ни е бил 540 кг от 
декар. Но тази година 
няма да го достигнем“, 
коментира домакинът 
Райко Николов.

Самодейци от НЧ „Про-
буда 1925 г.“ от Пирне 
символично зажънаха и 
първите класове подариха 
на председателя на коопе-
рацията и на Николай 
Киров. 

Деца от селото почер-
пиха по традиция гостите 
с топла, дъхава питка и 
шарена сол.

На ритуала присъства 
още Лидия Станкова, ди-
ректор на Областна служ-
ба „Земеделие“ в Бургас, 
селски стопани и предста-
вители на местните ин-
ституции.

По традиция Станкова 
нарече: „Времето да е с вас, 
да е спорна жътвата, да е 
едро житото, да препъл-
ните хамбарите със зърно, 
да го реализирате на оч-
аквана и справедлива цена, 

да е сита годината, да е 
благословен хлябът на 
трапезата ни. Здраве, 
успех и берекет!“

Тя бе категорична още: 
„Съвсем естествено е 
началото на жътвата да 
се превърне в празник, 
който обединява надеж-
дата за щедра реколта и 
благополучие.

Уважаеми колеги, вие 
сте част от НАЗ – най-
голямата и най-силната 
земеделска организация и 
именно вие сте тези, кои-
то осигуряват зърнения 
баланс на България, но и 
тези категорично заявя-
ващи и отстояващи ин-
тересите си за устойчиво 
и конкурентоспособно 
българско земеделие. Зна-
ем колко е отговорна ра-
ботата ви както в този 
завод без покрив, в който 
всяка промяна във времето 
е от съществено значение, 
така и в действията, 
които предприемате, за 
да гарантирате развитие-
то на сектора“, подчерта 
Станкова. 

Тя изказа своите адми-
рации както за председа-
теля на НАЗ Илия Прода-
нов, който е от нашия 
край, така и за председа-
теля на регионалния клон 
Николай Киров, които 
показват единство и от-
говорност в работата си 
и отстояване на общите 

интереси.
От РСПБЗН – Айтос 

главен инспектор Мариян 
Маринов присъства на 
тържеството. Той не 
пропусна да припомни 
някои от основните пра-
вила за работа през лято-
то: „Обръщам ви внимание 
да разоравате около пъ-
тища, около овощни гра-
дини, защото често пожа-
рите тръгват от такива 
места и навлизат в ниви-
те“, каза той.

В прибирането на 
реколтата 

тази година, на терито-
рията на Бургаска област 
ще участват 404 високо-
технологични зърноком-
байна, като 17 са новоза-
купени и регистрирани 
през последната стопан-
ска година.

711 694 дка са площите 
за реколтиране с пшеница, 
и са с около 28 000 дка по-
малко в сравнение със 
стопанската 2022/ 2023 г. 

Затова пък площите с 
ечемик са 198  583 и са с 
почти 38 000 дка повече от 
предходната. Тези с рапи-
ца са 148 875. 

В голяма част от пол-
ските общини на областта 
ечемикът вече е прибран 
и са отчетени добри до-
биви.

„
Съвсем ес-
тествено е 
началото на 
жътвата да се 
превърне в 
празник, който 
обединява 
надеждата за 
щедра реколта 
и благополучие

Лидия Станкова,  
директор на 
Областна служба 
„Земеделие“ в Бургас

ФОТО: ДОНА МИТЕВА

 Стопаните Николай Киров и Райко Николов одариха богато жътварите, както повелява древни-
ят ритуал                    ФОТО: ДОНА МИТЕВА

Традицията в айтоското село Пирне се предава от поколение на поколение               ФОТО ДОНА МИТЕВА

Изви се хоро

„
Цената на 
пшеницата 
стартира 
по-ниска  
в сравнение  
с миналата 
година, а 
добивите  
се очакват да 
са като мина-
лата година

Илия Проданов, 
председател на 
Националната асо-
циация на зърнопро-
изводителите

ФОТО: ДОНА МИТЕВА

Традицията е спазена – жътвари със сърпове и паламарки направиха първия сноп



СИНАН НИЯЗИ

Поляново е село в Юго-
източна България, разпо-
ложено в общината Айтос, 
област Бургас. Намира се 
приблизително на 6 км 
западно-северозападно от 
центъра на общината – град 
Айтос, в рамките на Ай-
тоската котловина. То 
обхваща 17 територии, 
включително Кабалъците, 
Черна поляна (позната 
също като Черна локва), 
Ески балък, Ачмите, Лъджа 
Къра, Габърчето, Бряста, 
Чаир бою, Кайряк, Арапач-
ка, Крастава могила, Гьо-
лджука, Горен лонгоз, 
Аладъна, Новата корти-
артак кория, Баракчийни-
ца и Суванлъка.

Поляново е свързано със 
село Карагеоргиево на север 
по общински път, а на юг, 
след кръстопътя с първо-
класния Подбалкански път, 
водещ на изток към Айтос 
и на запад към Карнобат, 

със село Пирне. Железо-
пътната линия Пловдив 
– Бургас минава на около 
0,5 км североизточно от 
Поляново, където се нами-
ра гара, обслужваща и се-
лата Поляново и Караге-
оргиево.

След края на Руско-тур-
ската война през 1877-1878 
г. селото остава в Източ-
на Румелия, съгласно Бер-
линския договор. От 1885 
г. след Съединението на 
България, то преминава в 
българските граници под 
името Марково. През 1949 
г. е преименувано на Поля-
ново в чест на поета Ди-
митър Полянов, роден в 
Карнобат, за когото се 
вярва, че често е посещавал 
селото.

През 1948 г. е учредено 
Трудово кооперативно 
земеделско стопанство 
(ТКЗС) „Червено знаме“ в 
село Марково, Бургаско, 
което през 1954 г. влиза в 
ТКЗС „Социализъм“ (пре-
дишно ТКЗС „Единство“) 

в село Карагеоргиево. От 
1957 до 1968 г. в Държавния 
архив - Бургас се съхраняват 
документи за Народно 
основно училище „Н. Й. 
Вапцаров“, Поляново, фонд 
874. Училището функцио-
нира и след този период, 
благодарение на препода-
ватели като Стефан 
Узунов, Янка, Реджеб. Об-
хваща до четвърти клас, 
след което учениците 
продължават образова-
нието си в други населени 
места.

Татарите са били пър-
вите жители на селото. 
Впоследствие пристигат 
гърците, които прогонват 
местното население, пос-
ледвани от българите. 
Част от гърците приемат 
българската националност 
и традиции. През 1957 г. 
пристига първото турско 
семейство от Кърджалий-
ското село Аврамово, 
последвано от масова 
миграция на турска етни-
ческа група. Те придобиват 
земи и строят жилища в 
селото.

Първоначално растени-
евъдството е основният 
източник на доходи за 
населението, като се от-
глеждат лозя, царевица и 
пшеница. С настъпването 
на турците, отглеждане-
то на тютюн се развива, 
както и овощарството. 
Съществуват и стада от 
овце, кози и крави.

В периода на Възроди-
телния процес значител-
на част от населението 
напуска селото и бяга в 
Турция. В днешно време 
все повече хора напускат 
селото в търсене на по-
добри възможности в 
градовете.

В Поляново има една 
джамия, построена през 
90-те години на ХХ век, а 
сградата, която е служела 
като църква, вече не съ-
ществува. Заради преоб-
ладаващата турска общност, 
в Поляново се говори както 
на турски, така и на бъл-
гарски език. 

Легенда  
за Леман чешма

Сред живописните гор-
ски области на село Поля-
ново извира Леман чешма, 
легендата за която за 
съжаление е свързана със 
злочестата участ на една 
девойка. Тя разказва за 
красавицата Леман, която 
всеки ден отивала до из-
вора, за да налее вода и да 
я отнесе у дома. Един ден, 
докато се отправяла към 
гората, група мъже я забе-
лязали и проследили. Тя 
била сама, а мястото било 
отдалечено и безлюдно. 
Наблюдавайки я докато 
пълнела съдовете, прико-
вани от нейната красота, 
мъжете не могли да възпрат 
инстинктите си и я наси-
лили. Осъзнавайки какво 
са извършили, изплашени, 
че ще бъдат разкрити и 
наказани жестоко, те 
убили младата жена, за да 
прикрият злодеянието си. 

Днес тази чешма носи 
името на невинната жерт-
ва Леман.

Споменът  
за Бай Йордан

През 80-те години на 
миналия век горските 
части на селото станали 
място за танкови учения. 
Налагало се военната тех-
ника да преминава през 
селските пътища, което 
смущавало местното на-
селение, хората изпитва-
ли страх и негодували. В 
този момент кметът Бай 
Йордан се намесил реши-
телно и дал силен отпор. 
Буквално физически заста-
нал срещу танковете, 
отказвайки им достъп до 
селото. Военните били 
принудени да отстъпят 
пред волята на местния 
управник, който се ползвал 
с голям авторитет. По-
строили мост извън село-
то, за да минават през 
реката, избягвайки кон-
фликта с населението. 
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Семейни спомени. Деца проучват родните си места в Айтоско

Поляново – селото, кръстено на поет 
Проектът „Моят роден край 
в семейните спомени“ се 
осъществява съвместно 
между СУ „Христо Ботев“ гр. 
Айтос и Регионален истори-
чески музей – Бургас. Той 
включва провеждане пореди-
ца от занятия с ученици и 
извършване на събирателска 
работа за селектиране на 
информация и снимки, 
свързани с историята на 
община Айтос. Проектът се 
ръководи от Татяна Байку-
шева от страна на РИМ - 
Бургас и от Николай Дими-
тров, от страна на СУ 
„Христо Ботев“. В него 
активно се включват 
учениците, които събират 
интересни данни за населени 
места в региона, разкази на 

местни жители за 
отдавна отминали 
събития, стари легенди, 
описания на традиционни 
обичаи и записват 
информация, свързана с 
важни природни забележи-
телности, правят снимки 
на всичко, което им 
направи силно впечатле-
ние, цифровизират стари 
документи и фотографии.  
Вестник „Черноморски 
фар“ е медиен партньор на 
инициативата и на 
неговите страници се 
публикуват най-интерес-
ните истории, събрани от 
децата.
В днешния брой ще ви 
разкажем за село Поляново. 
Данни за него е събрал 
ученикът Синан Ниязи.

В гробището 
на Поляново 
се издигат 
няколко 
паметника 
на загинали 
по време на 
войните, 
които свиде-
телстват за 
героичното 
участие на 
местни жи-
тели в бойни 
действия

 Една от причините селото да бъде създадено точно на това 
място е пълноводието и чистотата на местните изворни 
води                ФОТО: АВТОРЪТ

В Поляново има една джамия, построена през 90-те години на 
ХХ век            ФОТО: АВТОРЪТ

Синан 
Ниязи

В селото има много добре поддържани стари къщи, както и 
съвременни нови сгради, предлагащи всички удобства
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„Славееви нощи 2024“ без конкуренция – 
събраха хиляди по време на Европейското

Концерти, конкурси, дълги хора и много награди  
за млади таланти на тазгодишните айтоски празници 

Народната песен и народ-
ният танц са част от 
визитката на Айтос – 

градът, който роди най-бъл-
гарския композитор. През 
1968-а големият Филип Кутев 
слага началото на една тра-
диция, която и до днес е ем-
блема на чистия български 
фолклор, на младостта и 
таланта. „Славееви нощи“ 55 
години са живата връзка на 
Кутев с родния му град – тра-
диция, която обединява ми-
налото и настоящето на 
Айтос с красотата на бъл-
гарското народно изкуство.

Проливен дъжд притесни 
организаторите в деня на 
откриването – 14 юни, а ай-
тозлии се шегуваха, че „няма 
как на „Славееви нощи“ да не 
вали – така е всяка година, по 
вода ще ни върви!“ И както 
винаги, Празниците се случи-
ха – многолюдни и истински.

Два часа преди началото 
слънце огря сцената и хиляди 
дойдоха в парк „Славеева река“. 
Кметът Васил Едрев посрещ-
на дъщерите на Филип Кутев 
– проф. Елена Кутева и Надеж-
да Кутева, и областния упра-
вител проф. Мария Нейкова. 
От народните представите-
ли само Галя Василева дойде 
да сподели празника с айтозлии. 
„Не пропускам нито едно 
издание на айтоските фол-
клорни празници и възмож-
ността отново да видя вашия 
прекрасен парк. Който веднъж 
е бил на „Славееви нощи“, 
няма как да не се връща от-
ново и отново тук“, призна 
Василева. Сред гостите беше 
и изпълнителният директор 
на РАО „Тракия“, големият 
приятел на Айтос проф. Иван 
Върляков.

За 55-и пореден път нацио-
налното знаме и флагът на 

Празниците бяха издигнати 
с националния химн и славее-
вите трели. „Славееви нощи 
2024“ бяха открити с тради-
ционен танцов спектакъл на 
НЧ „Васил Левски 1869“ и 
празнично обръщение на 
кмета Васил Едрев. „55 години 
след началото, „Славееви 
нощи” са събитие, празник на 
българския дух! Най-истин-
ската сцена за млади талан-
ти и приемственост между 
поколенията. Както всяка 
година през м. юни, ще споде-
ля с Вас увереността си, че 
„Славееви нощи” ще ги има, 
докато живеят айтозлии на 
тази древна земя“, каза в 
празничното си обръщение 
към гражданите и гостите 
кметът.

Хиляди аплодираха на сце-
ната проф. Кутева, която е 
председател на журито на 
конкурсите. „Все повече са 
участниците и все повече са 
децата, които се явяват на 
тази сцена през годините. 
Благодаря на кмета Васил 
Едрев за това, което всяка 
година върши за „Славееви 
нощи“. Благодаря на природа-
та, че спря дъжда точно на-
време“, заяви по-голямата 
дъщеря на Филип Кутев.

Проф. Мария Нейкова сър-
дечно поздрави айтозлии, че 
пазят дългогодишната 
традиция на танцовото, 
музикалното и певческото 
фолклорно изкуство. „Сла-
вееви нощи” се налагат като 
своеобразен мост между 
поколенията и съдействат 
за приемствеността на на-
родностното ни богатство. 
Благодаря за чудесната орга-
низация на кмета на община 
Айтос Васил Едрев, под чийто 
патронаж се провежда фес-
тивалът на българската 

традиция, на младостта и 
талантите“, каза в привет-
ствието си проф. Нейкова. 
Областният управител 
обяви още, че с кмета иници-
ират създаването на музей 
на Филип Кутев – учредител 
на „Славееви нощи“ и на съ-
бора в Копривщица – двете 
най-големи фолклорни съби-
тия в България.

„Славееви нощи” са едино-
душно признати за най-авто-
ритетната традиционна 
културна проява в региона. 

По броя на участниците не 
могат да бъдат сравнявани с 
нито един фолклорен празник 
в региона. А парк „Славеева 
река“, в който се провеждат, 
е най-добре благоустроеният 
изкуствено създаден парк в 
Югоизточна България, който 
догодина ще празнува 100-го-
дишнина.

И по думите на проф. д-р 
Елена Кутева айтоските 
„Славееви нощи” са второто 
по значение национално фол-
клорно събитие след Народния 

събор в Копривщица, чийто 
създател е също композито-
рът Филип Кутев.

Заради популярността и 
авторитета, извоювани в 
годините, участниците в 
конкурсите бяха много – общо 
над 1500, на възраст от 5 до 
90 години. Много бяха и награ-
дите, осигурени от Община 
Айтос и спомоществователи. 
И тази година бяха присъдени 
традиционни специални на-
гради, осигурени от кмета на 
община Айтос, Ротари клуб 
- Айтос, „АГРОДАР БЪЛГАРИЯ“ 
ЕООД и семейство Кутеви.

Традиционни са и трите 
вечерни концерта, които и 
тази година събраха хиляди 
около сцената. На открива-
нето Ансамбъл „Пирин“, 
Благоевград спечели публика, 
в конкуренция с Европейското 
по футбол – с красотата на 
българските гласове и багри-
те на автентичните народ-
ни носии.

Втората концертна вечер 
беше айтоска – на фолклор-
ните състави от града. Кра-
сиви гласове, опазени от 

времето, и много танци на 
талантливите деца и млади 
хора на Айтос поднесе на хи-
лядната публика традицион-
ният концерт. На закриване-
то в неделя пък НЕЛИНА 
взриви сцената с чар и талант 
и с всяка следваща песен „на-
реждаше“ все по-дълги хора 
на поляната.

И през деня атмосферата 
на айтоските празници беше 
неповторима – с изобилието 
на красиви и опазени от вре-
мето носии със сложни шар-
ки и плетеници – строго 
симетрични и чисти, в съче-
тание с неподправения наро-
ден талант, с гласовете, 
звуците, стъпките – със 
символите на националната 
ни идентичност.

И тази година Фолклорни-
ят празник съвпадна с рож-
дената дата на своя вдъхно-
вител – композитора Филип 
Кутев. На 13 юни се навърши-
ха 121 години от рождението 
на композитора.

Наградените от конкурсите на 
„Славееви нощи 2024“ – на стр. 4

Кметът Васил Едрев посреща скъпи гости – 
проф. Мария Нейкова и Галя Василева„Славееви нощи“ е най-чаканият празник от айтозлии

НЕЛИНА (в средата на снимката вляво) и ансамбъл „Пирин“ (на снимката вдясно) наредиха дълги хорӚ на поляната

Всяка година Празниците са повод за благодарност към ръково-
дителите на фолклорните състави на Айтос

Айтозлии чакат тридневните празници и заради танците
ФОТО: НП



27 млади състезатели 
бяха включени в отбора на 
КСА „Орел“ – Айтос за участие 
в Държавния индивидуален 
шампионат по спортна ак-
робатика, който се проведе 
през миналата седмица в 
Горна Оряховица. Отлично 
беше представянето на мо-
мичетата в група 6-8 години. 
При изключително силна 
конкуренция и участието на 
45 деца в групата, Виктория 
Калчева направи своя дебют 
като финалист и зае осмото 
място в крайното класиране. 
Много добро беше предста-
вянето на Асу Кязим – 12-о 
място, и на Асие Хабилова – 
22-ро място. Огромна награ-
да за труда на треньорите и 
момичетата беше отборно-
то трето място и престиж-
ната бронзова купа – голяма 
победа за най-малките в 

клуба.
Силно беше представяне-

то и на женската двойка на 
„Орел“ в група 6-12 години, 
Есра Юмер – Емине Хамза, 
които успяха да влязат във 
финала и да заемат седмо 
място сред 41 женски двойки, 
които се състезаваха на 
държавния квадрат. За жен-
ската двойка Мария Тоскина 
– Алмира Адеи, в същата 
група, това беше първо със-
тезание. Момичетата успя-
ха да преодолеят вълнението, 
естествено за първото им 
участие в най-престижното 
национално състезание, и да 
се класират в „златната 
среда“ – на 27 място.

В групата на женските 
тройки 8-12 години шест 
айтоски момичета се бориха 
с представители на най-сил-
ните отбори в страната. 

Гюлчин Мюмюн, Анита Ни-
кифорова, Сайде Хамза са 
момичетата в тройката, 
която зае 14-о място, а Еда 
Юсуф, Берен Юсуф, Елинор 
Хаджиева се класираха на 
шесто място.

При мъжките двойки, 6-12 
години, КСА „Орел“ има свои-
те шампиони на България. 
Галин Иванов – Антон Стан-
чев безапелационно спечели-
ха златните медали и се за-
върнаха в Айтос с шампионски 
титли.

В по-голямата възрасто-
ва група, 8-14 години, женска-
та двойка на „Орел“ Дуйгу 
Кемал – Наталия Янкова беше 
оценена от съдиите с вице-
шампионска титла и сребър-
ните медали. Много добро 
беше съчетанието на жен-
ската двойка Алина Шишма-
нова – Ниляй Исуфова, които 

заеха десетото място. Мал-
ко след тях – на 12-о място 
беше класирана женската 
двойка Ивайла Стоянова – 
Памела Курдаклийска.

Отлично беше предста-
вянето на тройката в състав 
Никол Миткова, Валерия 
Миткова, Христина Щерева, 
която беше на крачка от 
медала, но остана четвърта. 
На престижното пето място 
се класира женската двойка 
във възраст 8-15 години Есин 
Селим – Юзлем Мюмюн.

Новината е, че златното 
момче на КСА „Орел“ Янко 
Киров вече е част от интег-
риран вид – четворка. С мом-
чета от бургаската школа 
Янко е част от изключител-
но успешната четворка, 
която на Държавното пър-
венство в Горна Оряховица 
беше оценена от съдиите с 

първото място и три злат-
ни медала.

Председателят на УС на 
КСА „Орел“ – Айтос Мартин 
Бенов, треньорите Катя 
Цанева, Мими Стайкова и 
Николая Тачева благодарят 
за отличната хореография 
на талантливата Ивелина 

Костадинова, на спонсора 
Рафет Мюмюн, собственик 
на супермаркет „Магнит“ – 
Карнобат, на всички родите-
ли за подкрепата и на състе-
зателите за положения труд 
и успешното представяне на 
първенството.

НП

21 – 27 ЮНИ 2024II

Шампионски и вицешампионски титли 
и медали за КСА „Орел“ – Айтос 
Държавно първенство по спортна акробатика в Горна Оряховица

Професионална гимназия по селско 
стопанство „Златна нива“ – гр. Айтос

ОБЯВА

Професионална гимназия по селско стопанство 
„Златна нива“, гр. Айтос, ул. „Славянска“ №50 

продава ечемик, реколта 2024.

Телефон за справки: 
0888206682 - Счетоводство

ОБЩИНСКИ СЪВЕТ – АЙТОС
РЕШЕНИЕ № 93

По Докладна записка с вх.№ ОбС-179/13.05.2024 г. от 
Временна комисия, създадена с Решение №41/15.02.2024 г. 
на ОбС Айтос, относно приемане на Наредба за изменение 
и допълнение на Наредбата за условията и реда за устано-
вяване на жилищните нужди на граждани, настаняване под 
наем и продажба на общински жилища.

Общинският съвет – гр. Айтос,
На основание чл.21, ал.1, т.8 и ал.2 от ЗМСМА, във връзка 

с чл.45а от Закона за общинската собственост, 
Р Е Ш И :

ПРИЕМА Наредба за изменение и допълнение на Наред-
бата за условията и реда за установяване на жилищните 
нужди на граждани, настаняване под наем и продажба на 
общински жилища, както следва:

§1. В Чл.4 се правят следните изменения и допълнения: 
1. В алинея 1
a) В точка 2 в края на текста се поставя запетая и се 

добавя следният текст: „освен когато макар да притежават 
ид. части от такъв имот, техният размер не позволява 
обособяването им в самостоятелен поземлен имот със 
същото предназначение в съответствие с изискванията 
на чл.19 от ЗУТ.“

b) В точка 8 думата „брутния“ се заменя с „ нетния“ 
c) Точка 9 се изменя така: „Поне един от членовете 

на семейството да има постоянен или настоящ адрес в 
населено място в общината през последните пет години без 
прекъсване и действително живее на последния настоящ 
адрес. – Това правило не се прилага, когато настаняването 
им в друго населено място е в следствие на командироване, 
настаняване в институции за социални услуги, настаняване 
за лечение в болнични заведения, обучение на друго място 
или извън страната “

d) Точка 12 се изменя така: „Не притежават друго иму-
щество/влогове, акции, дивиденти, МПС, селскостопанска 
техника и др./ на обща стойност над 20 000 лв.

e) Точка 13 се отменя .
2. В ал.2 израза „т.13“ се заличава. 

§2. В Чл.6 се правят следните изменения: 
В ал.3, т.4 израза „Закона за интеграция на хора с увреж-

дания“ се заменя с израза „Закона за хората с увреждания“.

§3. В Чл.7 се правят следните изменения и допълнения: 
1. В ал.2 се отменят точка 1, 2 и точка 7. 
2. В ал.3 се създава нова точка 4 и нова т.5, както следва: 
т.4 За извършени прехвърляния от лицето през послед-

ните десет години. 
т.5 За притежаване или не на земеделски земи и склю-

чени договори за аренда, а при необходимост и от други 
населени места от общинска служба по земеделие - Айтос.

3. В ал.4 се заличава думата „ Лично“

§4. Чл.8, ал.1 се изменя и допълва така: „Кметът на 
общината назначава комисия за установяване на жилищните 
нужди и картотекиране на граждани. Комисията е в състав 
от 7 члена, от които двама общински съветници, определени 
с решение на общински съвет.“ 

§5. В чл.16 се правят следните изменения и допълнения: 
1. Досегашният текст става ал.1 и се създават се нови 

ал.2, 3, 4 и 5, както следва: 
(2) При изтичане на срока на настаняване по ал.1, наем-

ното правоотношение може да бъде продължено еднократно 
за срок до 5 (пет) години, ако наемателят отговаря на 
условията за настаняване под наем в общинско жилище. 
Ограничението по отношение срока за настаняване може 
да не се прилага за наематели с трайни увреждания над 71 
% по смисъла на Закона хората с увреждания, както и за 
семейства с остри социални или здравословни проблеми 
установени от съответните компетентни органи.

(3) Въз основа на настанителната заповед се сключва 
писмен договор за наем между Кмета и настаненото лице, в 
който се определя: редът за предаване и приемане на имота, 
правата и задълженията на страните, наемната цена, срока, 
отговорността при неизпълнение, поддържането (текущи 
и основни ремонти), прекратяването и други условия на 
наемното правоотношение. 

(4) За обезпечаване изпълнението на задълженията по 
договора за наем, преди сключването му наемателят е длъжен 
да внесе парична гаранция в размер на 1 месечен наем, 
служеща за обезпечаване на задълженията по договора и/
или вреди, причинени от наемателя и/или от членовете на 
семейството/домакинството му върху наетия обект, която 
се внася преди сключване на договора. Ако клаузите на 
договора са изпълнени и са платени всички наемни вноски, 
консумативи и такса „Битови отпадъци“, при прекратяване 
на договора внесената парична гаранция се връща на нае-
мателя, като не се начислява лихва за времето, през което 
средствата са престояли при наемодателя. 

(5). Жилището се предава на наемателя след предста-
вяне от негова страна на удостоверения за открити нови 
или прехвърлени на негово име съществуващи партиди на 
жилището към съответните експлоатационни дружества 
и подписване на приемо-предавателен протокол между 
представител на наемодателят и наемателя за фактическо 
предаване и приемане на жилището.

§6. В чл.17 се правят следните изменения:
1. Ал.1 се отменя. 
2. В ал.2 думата „ Лично“ се заличава. 

§7. Чл.22 се изменя така: „Заповедта се връчва на 
наемателя или негов пълномощник с изрично нотариално 
заверено пълномощно.“

§8. Чл.23 се изменя така: „Ако в едномесечен срок от 
връчване на заповедта, наемателят без уважителни причини 
не заеме посоченото жилище, като сключи договор за 
наем, не внесе паричната гаранция и подпише приемо-
предавателен протокол, той губи правата си произтичащи 
от  административният акт. В тези случаи по предложението 
на комисията по чл.8  кметът на общината  издава заповед 
за настаняване на друго правоимащо лице.“

§9. Член 24 се изменя така: „След влизане в сила 
на договорът за наем, настанените лица се изключват от 
картотеката за настаняване.“

§10. В чл.26, ал.1 се отменят точка 2 и точка 6.

§11. В чл.27 се правят следните изменения:
1. В ал.2, т.4 израза „Закона за интеграция на хората с 

увреждания“ се заменя със „Закон за хората с увреждания.
2. В ал.2 се отменя точка 6 и точка 7.
3. Алинея 3 се отменя.

§12. В чл.28, ал.4 израза “представените решения“ 
се заменя с „представеният протокол“.

§13. Чл.32 се правят следните изменения и допълнения:
Досегашния текст става ал.1 и се създават нови алинея 

2, 3 и 4, както следва:
(2) „ Във ведомствени жилища могат да бъдат настанявани: 
1. работниците и служителите, работещи в общинската 

администрация или в структури на общинска бюджетна 
издръжка, управители, изпълнителни директори и други 
кадри на юридически лица с общинско участие, както и 
висококвалифицирани техни работници и служители, за 
срока им на работа в съответното ведомство. 

2. лекари и специалисти по здравни грижи, сключили 
трудов договор или граждански договор с общинско лечебно 
заведение на територията на Община Айтос, за срока на 
договора на работа в съответното лечебно заведение.“ 

(3) „Във ведомствените жилища могат да бъдат наста-
нявани посочените в т.1 и т.2 на предходната алинея лица, 
при наличието на предложение на ръководителя на съот-
ветното учреждение /лечебно заведение/, обосноваващо 
необходимостта от настаняването в общинско жилище“. 

(4) „Кандидатите за настаняване под наем във ведом-
ствени жилища и членовете на семействата им следва да 
не притежават годно за обитаване жилище или вила на 
територията на Община Айтос и да не са прехвърляли имоти 
на други лица през последните 3 години, с изключение 
на прекратяване на съсобственост, дарение в полза на 
държавата или общината.“ 

§14. В чл.33 се създават нови алинеи 3 и 4, както следва: 
(3) „Към заявлението на кандидата се прилага предложе-

ние от работодателя му, обосноваващо необходимостта от 
настаняването му във ведомственото жилище.“ 

(4) „Лица, посочили неверни данни, или не съобщили 
съответните обстоятелства, не се настаняват във ведомствено 
жилище и в този случай те нямат право да кандидатстват 
за настаняване в общинско жилище в срок от 3 години.“

§15. В чл.35 се правят следните изменения:
1. В ал.1 думата „двумесечен“ се заменя с „едномесечен“.
2. В ал.4 думата „решения“ се заменя с „протокол“.

§16. В чл.36 се създават нови алинеи 4 и 5, както 
следва :

(4) „При настъпване на промяна на данните в декларацията, 
наемателите са длъжни в едномесечен срок да уведомят 
наемодателя, като подадат нова декларация и представят 
документи за променените обстоятелства.“

(5) „При неизпълнението на задължението по предход-
ната алинея, наемателят и членовете на семейството му 
нямат право да кандидатстват за общинско жилище за 
срок от 3 години.“

§17. В чл.37, ал.4 се правят следните изменения: 
изразът „ако наемателят отговаря на условията за наста-
няване под наем в общинско жилище“ се заменя с изразът 
„при условията на чл.16, ал.1 от Наредбата.“

§18. В тарифата за настаняване под наем в общински 
жилище се правят следните изменения и допълнения: 

1. В точка 1 и 2 на колона - вид общинско се заличава 
думата „ведомствени“.

2. Създава се нова точка 3 на колона Вид общинска соб-
ственост с текст „ведомствени жилища“, цена - 2 лв. на кв.м.

3. Досегашните точки 3 и 4 стават съответно т.4 и т.5. 

§19. В Преходните и заключителни разпоредби се 
създават §14 и § 15, както следва:

Нов §14 Срокът на сключените договори за наем преди 
влизане на измененията на настоящата Наредба, приети 
с Решение №93/30.05.2024 г., пр.№8, се запазва и може 
да бъде удължен еднократно по реда и при условията в 
чл.16, ал.2. 

Нов §15 Наредбата за изменение и допълнение на На-
редба за условията и реда за установяване на жилищните 
нужди на граждани, настаняване под наеми и продажба на 
общински жилища, приета с Решение №93/30.05.2024 г., 
пр.№8, влиза в сила три дни след публикуването й във в-к 
„Народен приятел“.

ПРЕДСЕДАТЕЛ НА ОбС-АЙТОС: /п/
КРАСИМИР ЕНЧЕВ

Решението е гласувано в заседание на ОбС, с 28 гласа 
”за”, 0 „против” и 0 „възд.се”, проведено на 30.05.2024 
г., поименно, съгласно приложен списък към Протокол 
№ 8, т.4. от ДР 

ВЯРНО С ОРИГИНАЛА
/Стелиана Николова – протоколист/

КСА „Орел“ – Айтос                      ФОТО: МИМИ СТАЙКОВА

18 юни – 5 юли 2024 г., в пункта  
на ул. „Паркова“ №52,  
от 9.00 до 15.00 часа

Предоставянето на помощта е в 
изпълнение на операция „Подкрепа“ 

по Програма „Храни и основно мате-
риално подпомагане“ на АСП, съфи-
нансирана от Европейския социален 
фонд плюс, с Управляващ орган 
Агенцията за социално подпомагане 
(АСП).

БЧК – Айтос започна раздаването на хигиенни 
продукти от втория транш помощи 

Цирк „Рио“ в Айтос 
Шатрата е построена до „МЦ І“ ЕООД 

(бившата поликлиника). Циркът ще госту-
ва в Айтос на 21, 22 и 23 юни, с представле-
ния от 19.00 часа. 

В програмата украинци и руснаци смесват 
талант – Олег Сисун от Украйна – въздушен 
трапец и баланс на цилиндри, Костя от Русия 
пък представя класическа клоунада. Участва и 
най-малката циркова артистка в България – Алекс.
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КСА „Ейнджълс” – Айтос с две шампионски 
титли от Държавното първенство 2024
В Държавния индивидуален 

шампионат по спортна 
акробатика в Горна 

Оряховица, КСА “Ейнджълс” 
– Айтос със ст. треньор 
Дида Грудева, и треньори 
Лидия Костадинова, Алек-
сандра Александрова и Биргюл 
Али, участва със силен отбор 
от 35 млади състезатели, 
разпределени в 15 вида. Ай-
тоските „ангели“ имаха 
представители във всички 
възрастови групи – 6-8 годи-
ни, 6-12 години и 8-14 години.

Дебютът на най-малките 
от клуба – Дамла Тефик, Еда 
Шабанова и Енчо Бакалов в 
групата 6-8 г. беше успешен. 
При това първо свое участие 
децата не успяха да се класи-
рат за финал, но пък се 

представиха много добре, 
показаха, че са борбени и имат 
потенциал.

В групата 6-12 г. блестяща 
беше победата на шампиони-
те – смесената двойка на 
“Ейнджълс” – Крисия Петро-
ва и Тома Антонов – златни 
медали и първо място, от 
общо 9 много силни смесени 
двойки. На пето място в 
същата възрастова група, се 
класира мъжката четворка 
Емануел Генчев, Рухиджан 
Али, Емирай Яламов, Христи-
ян Киряков, която направи 
своя успешен дебют на голя-
мото състезание.

С четири тандема участ-
ва клубът в групата на жен-
ските двойки 6-12 г. Сред 41 
двойки от страната, чет-

въртото място в крайното 
класиране беше за Айше Ахмед 
и Леман Аптула. Айше Халил 
и Бурчин Бюрхан се предста-
виха добре и се наредиха на 
18-о място. Иванина Михова 
и Мартина Атанасова по-
стигнаха 24-то място, а 
Айшен Хамид и Емине Шабан– 
38-о място

Не една, а четири женски 
тройки подготвиха треньо-
рите на клуба за участие в 
държавния шампионат в 
групата 6-12 г. – 10-о място 
за Елис Зюлкарне, Армин 
Хюсеин, Зехра Кязим, 13-о 
място за Февзие Якуб, Даре-
на Генчева, Велислава Кали-
нова, 22-ро за Хаят Местан, 
Мелда Исуф, Севда Сюлейма-
нова и 25-то за Дениз Мехмед, 

Фейза Вейсел, Моника Ма-
ринчева.

Отлично се представиха 
айтозлии в групата 8-14 го-
дини. Третото място и 

бронзови медали грабна 
женската двойка Елис Рафет 
и Клара Дживанова.

Абсолютен шампион на 
България стана гордостта 

на „Ейнджълс“ – мъжката 
четворка в групата 8-14 г. – 
Иван Тенев, Живко Христов, 
Митко Адем и Онур Смаил.

НП

Приложение 2
За Вас, безработни лица

Агенция по заетостта
ЮГОИЗТОЧЕН РАЙОН ЗА ПЛАНИРАНЕ

ОБЛАСТ БУРГАС
Дирекция “Бюро по труда” - гр. Айтос

Уведомява безработните лица от община Айтос, че към 17.06.2024 г. разполага с финансови 
средства за сключване на договори за стимулиране териториалната мобилност и предприемачеството 
на безработни лица по реда и условията на Закона за насърчаване на заетостта (ЗНЗ), както следва:

Мерки за Безработни лица 
/по реда и условията на ЗНЗ и ППЗНЗ/

Финансови
Средства 
/в „лв.“/

Мерки за насърчаване на предприемачеството на безработни лица, започнали самостоятелна 
стопанска дейност (като микропредприятие по чл.3 и чл.4 от ЗМСП)
- Предоставяне на средства на безработни лица, с одобрен Бизнес-Проект, които не 
са ползвали права по чл.47 ал.1 и чл.49 ал.1 от ЗНЗ през предходните 3 години, за 
стартиране на самостоятелна стопанска дейност (като микропредприятие по чл.3 и 
чл.4 от ЗМСП) – до 5 000 лв. (чл.49 ал.1 от ЗНЗ)

5000

Заинтересованите лица могат да получат допълнителна информация в:

Дирекция “Бюро по труда” – Айтос, 
на адрес: гр.Айтос, ул. “Филип Кутев” № 37, както и на тел.: 0558/2-58-74 

Приложение 1
/Обявени финансови средства – по реда и условията на чл.50 ал.3 от ППЗНЗ 

и по т.3.1.-3.3. на НПОЗПБЛ/

За Вас, Работодатели

Агенция по заетостта
ЮГОИЗТОЧЕН РАЙОН ЗА ПЛАНИРАНЕ

ОБЛАСТ БУРГАС
Дирекция “Бюро по труда” – гр. Айтос

Уведомява работодателите от община Айтос, че разполага с финансови средства за сключване на 
договори за ползване на Програми и насърчителни Мерки (за заетост или за обучение и заетост) по 
Закона за насърчаване на заетостта (ЗНЗ) през м. юни 2024г., както следва:

Раздел I. Мерки за обучение и заетост (за Работодатели)

1. Мерки за насърчаване на Работодатели, които разкриват работни места:
Финансови
Средства /в 

„лв.“/
- за стажуване на безработни лица – по придобита от тях в последните 24 мес. профе-
сионална квалификация (по професия или по част от професия, изисквана за заеманата 
длъжност) (чл. 46 от ЗНЗ)

6116

  за безработни лица, които са:
– с непрекъснато поддържана регистрация не по-малко от 6 месеца или безработни 
лица до 24-год. възраст, или безработни над 50 години, или безработни лица с основно 
и по-ниско образование (чл.51 ал.1 от ЗНЗ)

3557

  за безработни лица, които са:
– с трайни увреждания (чл.51 ал.2 от ЗНЗ) 5074

- за чиракуване на безработни лица (чл. 55г от ЗНЗ) 7799

2. Мерки за обучение и заетост (за Работодатели), които

- осигуряват обучение чрез работа на безработни лица:
- по дуална система на обучение – по чл.46а от ЗНЗ 8163

3. (чл.36 от ЗНЗ) Насърчаване на Работодатели, които разкриват работни места – за 
безработни лица от групите в неравностойно положение на пазара на труда:
3.1. Средства за субсидирана заетост (чл.36 ал.1 от ЗНЗ) :
(за отделните видове групи лица в неравностойно положение на пазара на труда)
 – на  безработни лица над 55-год.възраст 7008
 – на  безработни с основно или по-ниско образование 7002
 – на  безработни лица без професионална квалификация 7008
3.2. (чл.36 ал.3 от ЗНЗ) Средства за осигурено от работодателя отговорно лице 
(ментор) за наетите лица по чл.36 ал.1 (за период от 3 месеца) (ОБЩО): 2250

Раздел II. Програми за обучение и заетост. /без Процедура/

1. Национална програма „Помощ за пенсиониране“ (НП „ПП“) 13298

За ползване на горепосочените преференции, работодателите могат да подават заявки за свободни 
работни места и необходимите документи към тях, както следва:

– за насърчителните мерки от Раздел I.т.1. и т.3. /по реда на чл.50 ал.3 от ППЗНЗ/ 
• в срок от 7 работни дни от публикуване на обявата (в периода: от 17.06.2024г. вкл. – до 25.06.2024г. вкл.)
– за насърчителните мерки от Раздел I. т.2. /по реда на чл.50 ал.4 от ППЗНЗ/ 
• считано от 17.06.2024г. вкл. и до изчерпване на обявения финансов ресурс.
- по националните програми по Раздел II.
• считано от 17.06.2024г. вкл. и до изчерпване на обявения финансов ресурс.

Одобряването на подадените заявки се извършва:
- за Раздел I. т.1. и т.3. – от Съвет за сътрудничество към ДБТ,
(по Методика за подбор и оценка на работодатели – утвърдена от министъра на труда и социалната 

политика)
– за Раздел I. т.2. – по реда на чл.50 ал.4 от ППЗНЗ – от ДБТ
- за Раздел II. по реда и условията на Програмите и ЗНЗ/ППЗНЗ – от ДБТ

Допълнителна и конкретна информация може да се получи в: 
• Дирекция “Бюро по труда” – Айтос, на адрес: гр.Айтос, ул. “Филип Кутев” № 37, както и на 

тел.: 0558/2-58-74 

П   О   К   А   Н   А

Уважаеми  дами  и  господа  общински  съ-
ветници,

Уважаеми  господин  кмет  на  Община  Айтос,
С настоящата покана Ви уведомявам, че на 

основание чл.23, ал.4, т.1 от ЗМСМА и чл.30, 
ал.2, т.1 от ПОДОСВОА на Община Айтос, 
свиквам ДЕВЕТОТО ЗАСЕДАНИЕ на Общински 
съвет Айтос, което ще се проведе на 27.06.2024 
г. /четвъртък/ от 9:30 ч. в заседателната 
зала на Община Айтос, при следния проект  за  

Д  Н  Е  В  Е  Н        Р  Е  Д :
1. Докладна записка с вх.№ ОбС-208/13.06.2024 

г. от Красимир Енчев – председател на Общин-
ски съвет Айтос, относно определяне пред-
ставител на Общински съвет Айтос в Област-
ния съвет за намаляване на риска от бедствия.

2. Предложение с вх.№ ОбС-219/18.06.2024 г. 
от Красимир Енчев – председател на Общински 
съвет Айтос, относно отчет за дейността 
на Общинско търговско дружество „Авицена” 
ЕООД, гр. Айтос за 2023 г. 

3. Докладна записка с вх.№ ОбС-217/17.06.2024 
г. от Васил Едрев – кмет на Община Айтос, 
относно приемане на Отчет за изпълнението 
на Програма за развитие на туризма на Общи-
на Айтос за 2023 година.

4. Докладна записка с вх.№ ОбС-218/17.06.2024 
г. от Васил Едрев – кмет на Община Айтос, от-
носно приемане на Програма за развитието на 
туризма на Община Айтос за 2024-2027 година.

5. Докладна записка с вх.№ ОбС-214/17.06.2024 
г. от Васил Едрев – кмет на Община Айтос, 
относно продажба на земя – частна общинска 
собственост на собственика на законно по-
строена сграда в УПИ VІІ-1036, кв.81 по плана 
на гр.Айтос, с административен адрес: ул.”Георги 
Тихолов” №3.

6. Докладна записка с вх.№ ОбС-213/17.06.2024 
г. от Васил Едрев – кмет на Община Айтос, 
относно продажба на недвижим имот – частна 
общинска собственост, представляващ УПИ 
VІ-427 в кв.153 по плана на гр.Айтос, ведно с 
жилищна сграда, с административен адрес: 
ул.”Вардар” №4, чрез провеждане на публичeн 
търг с явно наддаване.

7. Докладна записка с вх.№ ОбС-209/14.06.2024 
г. от Васил Едрев – кмет на Община Айтос, 
относно даване на разрешение за изработване 
на проект за ПУП-ПРЗ (подробен устройствен 
план - план за регулация и застрояване) за по-
землени имоти с идентификатори 00151.177.31 
и 00151.177.15, м. „Могилата”, землище на гр.
Айтос.

8. Докладна записка с вх.№ ОбС-212/17.06.2024 
г. от Васил Едрев – кмет на Община Айтос, 
относно продажба на недвижими имоти - зе-
меделски земи, представляващи частна общин-
ска собственост, чрез провеждане на публичен 
търг с явно наддаване, 16 броя.

9. Питания

КРАСИМИР  ЕНЧЕВ
Председател на Общински съвет Айтос

ОБЩИНСКИ СЪВЕТ АЙТОС

КСА „Ейнджълс“ 
– Айтос

ФОТО: ДИДА ГРУДЕВА

СПОМОЩЕСТВОВАТЕЛИ 
НА „СЛАВЕЕВИ НОЩИ 2024“!

Балджиеви.91 ООД
Деметра ООД
Медицински център 1.Айтос ЕООД
Нотариус Жулиета Димитрова
Артстрой ООД
ЗКПУ Житен клас
Бошнаков ЕООД

ЕТ Металпласт.Димо Найденов
Мурад 61 ООД
Строителна компания Пътстрой ЕООД
Кокала ЕООД
МБАЛ Айтос ЕООД
Борис Димитров Димитров – общин-
ски съветник
Георги Петров Янев – общински 
съветник
Хитекс ЕООД

Фиоре ЕООД
Меркурий.64 ЕООД
Ен Би Фарма ООД – Аптеки Нота Бене
Никс ЕООД
Качулков 93 ЕООД
Атанас Желязков Качулков
Кооперация ЗК Сила
Дядо Данчо ЕООД
Ди Ем Жи 72 ЕООД
Георги Манолов Георгиев

Бисер Демирев Вълев
Кооперация ВККЧЗС Аетос
Сдружение ЛРД Сокол Сдружение
Десий ЕООД
Айтос Автотранспорт ЕООД
Колю Георгиев Колев ЕТ
ЕТ ЕЛБО Борислав Георгиев
Димитринка Костадинова Димитрова 
– франчайз Европът 2000
Петролмаг ООД

Вулкан 2000 ЕООД
Миро мийт ЕООД
Симпто АД
Агрокорн ООД
Тодор Йорданов Манев
Орел 2001 ООД
Алексия-Айтос ЕООД
РКС Черноморие Бургас
ЕТ Градина-НВМ
Алианц Банк България АД
Аква Темпус ООД



Наградите на „Славееви нощи 2024“
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Специални награди
• Традиционната награда 

на Кмета на Община Айтос 
„За най-ярко младо дарование 
на „Славееви нощи 2024“ – Бо-
жидар Иванов Иванов, 6 годи-
ни, гр. Ямбол, гайдар

• Наградата на Ротари клуб 
– гр. Айтос за „Най-добре 
представил се колектив от 
гр. Айтос“ – ДТС „Шарено 
гайтанче“ при НЧ „Васил 
Левски 1869“ гр. Айтос 

• Наградата на сем. Кутеви 
се присъжда на ВГ „Морски 
звездички“ при ОДК – Несебър 

• Наградата на „Агродар 
България“ ЕООД – „За най – 
малък изпълнител на народ-
на песен“ – Гергана Георгиева 
Кибарова, 5-годишна от гр. 
Бургас, ръководител Цвете-
лина Стойчева

Ансамбли 
Автентичен фолклор

І място – ПААФ при НЧ 
„Просвета – 1927” гр. Камено

І място – ГАФ „Еркеч” – 
Ансамбъл при НЧ „Просвета 
1906” с. Козичино, общ. Помо-
рие

ІІ място – ГАФ „Малаазий-
ка“ при СПК „Люляк” гр. Бур-
гас 

ІІІ място – ГАФ при НЧ 
„Светлина-1928” с. Гюльовца, 
общ. Несебър

Обработен фолклор
І място – ПТА "Здравец" 

при НЧ "Просвета – 1927" гр. 
Камено

ІІ място – НЕ СЕ ПРИСЪЖ-
ДА

ІІІ място – НЕ СЕ ПРИСЪЖ-
ДА

Танцови състави
До 14 год.

І място – ТС „Усмивчица” 
при НЧ „Светлина 1929” с. 
Роза, общ. Тунджа

ІІ място – Танцова група 
„Лазарица” при ОУ „Св. св. 
Кирил и Методий”с. Караге-
оргиево

ІІІ място – ТГ при НЧ „Про-
буда 1963” с. Константиново, 
обл. Бургас

ІІІ място – ТФ Школа „Де-
телини” при НЧ „Съгласие 
1905” гр. Българово

До 18 год.
І място – Студио за народ-

ни танци при ОДК гр.Ямбол 
І място – ДТС „Настроение” 

при НЧ „Настроение 2017” гр. 
Стара Загора

ІІ място – НЕ СЕ ПРИСЪЖ-
ДА

ІІІ място – Самодеен мла-
дежки танцов състав „Луди 
Млади” при НЧ „Пробуда 1931” 
с.Чубра, общ. Сунгурларе

Над 18 год.
І място – ТС „Усмивка” при 

НЧ „Светлина 1929” с. Роза, 
общ. Тунджа

ІІ място – НЕ СЕ ПРИСЪЖ-
ДА

ІІІ място – ТФ „Българит” 
при НЧ „Съгласие 1905” гр. 
Българово

Инструментални групи
До 14 год.

І място – ДМШ по тамбура 
при НЧ „Пробуда 1897” гр. 
Средец

Инструменталисти
До 14 год.

НЯМА

До 18 год.
І място – НЯМА
ІІ място – Валери Живков 

Димитров, гр. Карнобат, 
изпълнение на гайда

ІІІ място – НЯМА

Над 18 год.
І място – Станко Маринов 

Казаков при Пенсионерски 
клуб с. Русокастро, общ. Ка-
мено, изпълнение на гайда 

ІІ място – НЯМА
ІІІ място – Димитър Ива-

нов Чирпанлиев, гр. Камено, 
изпълнение на кавал

Певци
До 14 год.

І място – Дамян Асенов 
Каравасилев при ОДК – Несе-
бър

І място – Дария Андонова 
Добрева при НЧ „Зора-1945” 
гр. Ямбол

І място – Ванеса Алексан-
дрова Кючукова при НЧ „Зо-
ра-1945” гр. Ямбол

І място – София Веселова 
Манолова при НЧ „Пробуда 
1930” с. Страшимирово, общ. 
Белослав

І място – Теодора Стой-
кова Куртева – СУ „Добри 
Чинтулов” гр. Бургас

І място – Анелия Желяз-
кова Ангелова – СУ „Добри 
Чинтулов” гр. Бургас

І място – Таня Пенчева 
Танева при ФТА „Никола Гинев” 
– МКЦ гр. Бургас

І място – Явора Христова 
Джисова при ФТА „Никола 
Гинев” – МКЦ гр. Бургас

І място – Мария Панайо-
това Стойчева, гр. Бургас

ІІ място – Ася Николаева 
Емилова при ОДК – Несебър

ІІ място – Арда Мустафов 
Хюсеинов при ОУ „Св. св. Ки-
рил и Методий” с. Карагеор-
гиево

ІІ място – Мария Валери 
Великова при ОДК – Несебър

ІІ място – Мариана Мари-
янова Стоянова при ОДК – 
Ямбол

ІІ място – Хатче Ахмед 
Фахретин с. Добра поляна

ІІІ място – Теодора Дими-
трова Менчева при ОДК – Не-
себър

ІІІ място – Крисия Димова 
при НЧ „Просвета 1935” с. 
Равадиново, общ. Созопол

ІІІ място – Ренета Дими-
трова Станчева с. Индже 
Войвода

ІІІ място – Виктория Ди-
мова Стоянова гр. Бургас

ІІІ място – Крисия Христо-
ва Маринова гр. Бургас

ІІІ място – Славена Слав-
чева Петрова гр. Бургас

До 18 год.
І място – Стилияна Петро-

ва Петрова при ОДК –Ямбол
І място – Василена Диано-

ва Иванова гр. Средец
ІІ място – Денис Георгиев 

Димитров, СУ „Добри Чин-
тулов” гр. Бургас

ІІ място – Александра Ва-
силева Белчева при Младежки 
културен център – Бургас

Над 18 год.
І място – Стойка Лазаро-

ва Иванова при НЧ „Просвета 
1906” с. Козичино, общ.Помо-
рие

ІІ място – Калинка Стоя-
нова при Пенсионерски клуб 
„Детелина” с. Маринка, обл. 
Бургас

ІІІ място – Елена Илиева 
Ганчева при ФГ „Иглика” при 
ККП – кв. Сарафово

Певчески групи
До 14 год.

І място – НЕ СЕ ПРИСЪЖ-
ДА

ІІ място – ВГ „Прилепче” 
при ЦПЛР – ОДК – Сунгурларе

ІІ място – ДФГ при НЧ 
„Просвета 1935” с. Равадино-
во, общ. Созопол

ІІ място – ДФГ „Росенче” 
при НЧ „Ангел Величков 1902” 
с. Росен,общ. Созопол

ІІІ място – Певческа група 
момичета при НЧ „Съзнание 
2009” с. Русокастро

ІІІ място – Певческа група 
при ОУ „Христо Ботев” кв. 
Сарафово, гр. Бургас

До 18 год.
І място – НЕ СЕ ПРИСЪЖ-

ДА
ІІ място – ФГ „Зорница” 

при ОДК – Ямбол
ІІІ място – НЕ СЕ ПРИСЪЖ-

ДА

Над 18 год.
І място – ЖГАФ при НЧ”Васил 

Левски-1929 г.” с. Прилеп
І място – Певческа група 

при НЧ „Вичо Иванов 1929” с. 
Петров дол, общ. Провадия

І място – Мъжка фолклор-
на група „Росен” при НЧ „Ангел 
Величков 1902” с. Росен, общ.
Созопол

І място – СИФ при НЧ 
„Васил Левски 1869” гр. Айтос

ІІ място – Битов хор при 
НЧ „Васил Левски 1869” гр. 
Айтос

ІІ място – ПГ „Детелини” 
с. Светлина, общ. Средец

ІІ място – Смесена ФГ при 
НЧ „Ангел Величков 1902” с. 
Росен, общ. Созопол

ІІ място – ФГ „Иглика” при 
НЧ „Хр. Ботев 1929” кв. Бане-
во, гр. Бургас

ІІ място – ГИФ при НЧ 
„Христо Ботев 1928” с. Подвис, 
общ. Сунгурларе 

ІІІ място – ФС „Гоце Делчев” 
при Пенсионерски клуб „Мор-
ски звуци”-СП -2004 гр. Бургас

ІІІ място – Сестри Желе-
зови при Културен клуб на 
Пенсионера при НЧ „Светли-
на 1920” с. Лозарево, общ. 
Сунгурларе

 ІІІ място – ПГ „Росна кит-
ка” при Пенсионерски клуб 
„Дълголетие” с. Роза, общ. 
Тунджа 

Жури на ФП „Славееви 
нощи 2024“ – град Айтос:

Председател Проф. д-р 
Елена Кутева – музиковед, 
зам. директор на Държавния 
фолклорен ансамбъл "Филип 
Кутев" – София

Цвета Кехайова – вокален 
педагог, хоров диригент

Петър Димитров – дирек-
тор и гл. художествен ръко-
водител на Фолклорен ансам-
бъл „Тунджа“ – Ямбол

Димитър Тонев – хореограф, 
художествен ръководител 
на Фолклорен ансамбъл „Ата-
нас Манчев” – град Бургас

НАГРАДИТЕ СА ОСИГУРЕ-
НИ ОТ ОБЩИНА АЙТОС И 
СПОМОЩЕСТВОВАТЕЛИ!

Важно съобщение от организационния екип на 
„Славееви нощи 2024“

Всички наградени участници в конкурсите на Фолклорните празници трябва  
да се обадят на тел. 0558: 2 27 23, 0879168013 или на email: chitalishte_aitos@abv.bg, 

за да предоставят данни за изпращане на наградите.
За индивидуалните изпълнители – ЕГН, три имена и адрес

За груповите изпълнения – три имена и адрес.

Първо място в раздел „Ансамбли“ – автентичен фолклор – ПААФ при НЧ "Просвета-1927" гр. Камено

ДТС „Шарено гайтанче“, НЧ „Васил Левски 1869“ – Айтос с две престижни награди – на Ротари 
Айтос и Първо място при детските танцови групи

Наградата на „Агродар Бъл-
гария“ ЕООД получава Гергана 
Георгиева Кибарова, 5-годиш-
на от гр. Бургас, с ръководи-
тел Цветелина Стойчева

6-годишният гайдар от Ямбол 
Божидар със специалната награда 
на кмета на община Айтос. До него 
е София – 6 г., носител на наградата 
на АГРОДАР за 2023 г.

Журито
Първо място за Състава за изворен фолклор с ръководител Мар-
гарита Петрова, НЧ „Васил Левски 1869” гр. Айтос

Арда Хюсеинов, от ОУ "Св. 
св. Кирил и Методий" с. 
Карагеоргиево – второ 
място при певците до 14 
години
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рх. Милков, как новите 
проекти – жилищни и 
комплекси – преосмислят 
строителство?

– Има неща, които са 
добри и качествени, кои-
то създават хубава град-
ска среда. Има и такива, 
които са извън контекста 
ѝ, не могат да допринесат 
с нищо за образа на един 
град, а по-скоро го разва-
лят. Но това е въпрос на 
конкретен проект.  Ос-
новната беда е, че се 
отказахме от комплекс-

но градоустройство на 
цели райони, квартали и 
допуснахме да се решава 
на парче – УПИ по УПИ и 
кашата е страхотна. 
Особено в Бургас, в ста-
рата част една след 
друга изчезват старите 
сгради. На тяхно място 
се появяват нови извън 
контекста на тази среда. 

– Кои актуални про-
мени в изискванията към 
архитектурата най-
силно повлияват новите 
концепции?

– В момента това е 
създаването на енергос-
пестяващи и енергоефек-
тивни сгради. Има наред-
ба, според която 54% от 
енергията за една сграда 
трябва да се доставя от 
собствени енергоизточ-
ници. Парадоксално! За 
сравнение в Германия е 
20%. Не можем да го из-
пълним. Трябва да се 
правят фотоволтаици 
дали в свободното прос-
транство на покрива, 
или на някое друго място 
– трябва да се спазят 
изискванията. Противо-
пожарна наредба забра-
нява върху покрива да се 
монтират слънчеви 
системи. Тъй като са 
пожароопасни, покривът 
трябва да е негорим. 
Налагат се бетонови 
замазки, настилане с 
плочи или ако няма сво-
бодно място, трябва да 
се потърси друг терен, 
за да се изградят фото-
волтаици. 

Мога да обобщя, че не 
е измислена добре тази 
наредба. В националния 
микс на тока 20% от 
него е за алтернативни 

източници на енергия – 
фотоволтаици и вятър-
ни перки, което е напъл-
но достатъчно на този 
етап. Истината е, че 
държавата отново прех-
върли топката към 
гражданите. С тези вол-
таици ще се създадат 
сериозни проблеми, за-
щото всеки започва да си 
ги монтира, където по-
иска. Електроинженери-
те имат доста възраже-
ния, но не срещу тази 
енергия, а по начина, по 
който се организира 
монтажът.

– Как един проект съ-
четава в себе си изисква-
нията на различните 
поколения? 

– Няма млади и стари, 
има можещи и неможещи 
архитекти. Всичко е 
въпрос на опит, на твор-
ческо въображение и замах 
– въпрос на умение. 

– Дефинира ли новото 
строителство по раз-
личен начин идеята за 
лукса?

– По никакъв начин. 
Наблюдават се масово 
жилища, които са от 
скромни по-скромни и с 
минимални размери. От 
друга страна, се наблю-
дава на пазара и търсене 
на изключително луксоз-
ни жилища. 

– Кое осигурява дъл-
готрайността на про-
екта във времето и 
свежестта на реализи-
раната в него идея за 
лукса?

– Какво ще им осигури 
ли? Това, че са стомано-
бетонови, монолитни. 
Ако са енергоефективни, 
енергоспестяващи, ако 

са изградени от рецикли-
руеми материали, всичко 
това способства за 
устойчивостта и дъл-
готрайността на сгра-
дата през периода ѝ на 
експлоатация. 

– През юли м.г. поис-
кахте промени в ЗУТ, 
какво се случи с изгот-
вяния от Камарата на 
архитектите в България 
пакет от предложения 
за нормативни промени 
в действащото законо-
дателство? 

– Целият проект за 
изменение и допълнение 
на Закона за устройство 
на територията (ЗУТ) е 
готов. Представен е на 

всички политически 
партии. Водени са разго-
вори с всяка една от тях. 
Декларираха подкрепа и 
желание да излъчат от 
един до двама депутати 
от партия, които да 
припознаят закона и да 
го внесат в парламента. 
Стигнахме до тази фаза 
и парламентът беше 
разпуснат. Имаме обеща-
ния, че ще бъде внесен. 
Надяваме се, че най-после 
ще влезе на дневен ред за 
гласуване.

– Кои са основните 
акценти в него?

– Първо – водещата 
роля на архитекта в 
инвестиционния процес. 

Искаме двуфазно проек-
тиране. Идеен проект, 
по който се издава стро-
ително разрешение и се 
одобрява от главния 
архитект и технически 
работен проект на ре-
гистрационен режим. В 
момента, в който се ре-
гистрира, може да запо-
чне строителство. Това 
е свързано с една огромна 
отговорност – всичко 
трябва да е добре разпи-
сано, да няма грешки. 
Отговорността, която 
ще поемат, ще доведе до 
много по-качествени 
проекти. Това означава 
и много по-добро запла-
щане. 

„
Парадоксал-
но: 54% от 
енергията за 
една сграда 
трябва да се 
доставя от 
собствени 
енергоизточ-
ници 

ВЛАДИМИР 
МИЛКОВ
ФОТО: ЛИЧЕН 
АРХИВ

 Apx. Bлaдимиp Mилĸoв e председател 
на УС на КАБ от октомври 2020 година. 
 Завършил е специалност „Архитек-
тура“ в УАСГ.
 Утвъpдeн cпeциaлиcт в oблacттa 
нa apxитeĸтypaтa, 
гpaдoycтpoйcтвoтo и гpaдcĸия 
дизaйн, c дългoгoдишeн oпит в 
пpoeĸтиpaнeтo нa жилищни, 
вaĸaнциoнни, oбщecтвeни и пpoмиш-

лeни cгpaди, както и знaчими 
гpaдoycтpoйcтвeни paзpaбoтĸи. 
Сред проектите му са OУΠ – Бypгac, 
ΠPЗ нa жĸ „Meдeн рyдниĸ” – Бypгac, 
ΠPЗ нa ĸв. „Kpaймopиe” – Бypгac, 
Peĸoнcтpyĸция нa цeнтpaлнaтa 
пeшexoднa зoнa нa Бypгac c пл. 
„Tpoйĸaтa” и много други. 
 Hocитeл e нa пpecтижни нaциoнaл-
ни и мeждyнapoдни нaгpaди.

А

Наредба вкарва хаос 
в строителството на 
енергоспестяващи сгради

Владимир Милков, КАБ: 

МОНИКА ИЛИЕВА

ИНТЕРВЮ



ГЕОРГИ РУСИНОВ

В периода от 24 до 26 юни 
в СУ „Петко Росен“ ще се 
проведат Дни на отворени-
те врати за всички канди-
дат-гимназисти и техните 
родители, както от тери-
торията на община Бургас, 
така и на цялата област. 
Гостите ще могат да се 

запознаят от първо лице с 
наученото в училище от 
фризьорите и интериорни-
те дизайнери. 

„Тук ще ги очакват де-
монстрации в две учебни 
работилници, където ще 
наблюдават фризьорите в 
действие. При тяхно жела-
ние самите те могат да 
седнат на стола. В същото 

време ще се обособи и рабо-
тилница по „Интериорен 
дизайн“. Тогава кандидат-
гимназистите ще се срещ-
нат с настоящи наши уче-
ници, които могат да 
разпитат за условията в 
училище и какво ги е моти-
вирало да изберат нашите 
специалности, дали са до-
волни и как смятат да се 

реализират след завършва-
нето си“, обясни директорът 
на училището инж. Даниела 
Петрова.

От името на целия екип 
тя отправя покана към 
всички кандидат-гимназисти 
и родителите им.

„Ще ви очакваме в нашето 
училище от 24 до 26 юни, от 
8:00 до 18:00 часа. Подготви-
ли сме различни изненади и 
рекламни материали. Сега 
няма да издавам всичко, за да 
ви бъде интересно, когато 
дойдете при нас и видите от 
първо лице как ние обучаваме 
в специалностите „Интери-
орен дизайн“ и „Организация 
и технология на фризьор-
ството“. Учениците в 10 и 
11 клас имат изнесени учебни 
часове, както по учебните 
практики, така и по произ-
водствена практика. Тези 
часове се провеждат в реал-
на работна среда – фризьор-
ски салони, козметични 
студиа, както и в работил-
ници за изработване на ме-
бели, дизайнерски студиа“, 
заяви инж. Петрова.

Не на последно място 
обратна връзка гостите ще 
могат да получат и от пред-
ставители на бизнеса, упра-

вители и служители, рабо-
т е щ и  в  о б л а с т т а  н а 
интериорния дизайн, както 
и собственици и работници 
във фризьорски салони и 
козметични студия, повече-

то от които са бивши въз-
питаници на училището. Със 
сигурност атестат за до-
брата подготовка, която 
обучаващите се в двете 
специалности получават. 

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Изключително радваща 
новина за ръководството 
на едно бургаско училище, 
което не се определя като 
елитно, а всъщност е точ-
но такова, е успешната 
реализация на възпитани-
ците им след завършване. 
СУ „Петко Росен“ е един-
ственото с атрактивните 
специалности „Организация 
и технология на фризьор-
ските услуги“ и „Интерио-
рен дизайн“, които дават 
възможност за започване 
на работа веднага след 
абитуриентския бал. 

„Това, което изключи-
телно много ни радва след 
проведената наскоро роди-
телска среща и интересът 

от страна на гражданите, 
идващи на място в училище 
е, че двете специалности 
на училището традицион-
но се радват на голям ин-
терес сред учениците и 
техните родители не само 
на територията на Общи-
на Бургас, но и на цялата 
област“, обясни пред ре-
портер на „Черноморски 
фар“ директорът инж. 
Даниела Петрова. 

Прически за 
роднините

Както посочихме, СУ 
„Петко Росен“ обучава в 
гимназиалните етапи от 
8 до 12 клас в две професии, 
по две специалности. 

В „Организация и техно-
логия на фризьорските 

услуги“ учениците придо-
биват професионални 
компетенции в края на 
курса на обучение да правят 
различни прически. В дам-
ските стилове – ежедневни 
и официални. В мъжките 
стилове има не по-малко 
видове прически. Възмож-
ностите не спират само до 
едно мъжко подстригване. 
Също така има оформяне 
и подстригване на бради, 
различни видове гримове – 
ежедневни, официални, 
вечерни. Има наши ученици, 
които много добре са овла-
дели професионалните 
компетенции на професи-
ята още в 10-11 клас и дори 
вече работят. Имам предвид, 
че правят прически, офор-
мят бради и гримират 
своите близки и познати. 

Нас това много ни радва, 
защото виждаме как нямат 
търпение да дойдат часо-
вете по учебна практика. 
Училището има много добре 
и модерно оборудван кабинет 
по фризьорство, в който 
са налице всички необходи-
ми инструменти за приче-
ски и грим“, заяви директо-
рът.

Традиционно училището 
участва във всички органи-
зирани мероприятия на 
Община Бургас и РУО-Бургас 
като Базара на професиите 
и Панорама на средното 
образование, където тази 
година са събрали погледи-
те на присъстващите с 
умения и демонстрации. 

Инж. Петрова изрази 

радостта си, че дълги го-
дини специалността „Ор-
ганизация и технология на 
фризьорските услуги“ се 
радва на добър прием, вклю-
чително и от техните 
седмокласници, които ре-
шават да продължат гим-
назиалното си обучение в 
родното училище. 

Таланти творят с 
модерна техника

Другата професионално 
насочена специалност, 
както казахме, е „Интери-
орен дизайн“. Тя е и по-нова 
– от три години, изключи-
телно модерна и намираща 
бързо желаещи да я изучават. 
Тук и балът за прием е по-

висок. Изучаването на ан-
глийски език е разширено 
максимално.

„В 8 клас те имат 12 часа 
седмично този предмет, 
като до края на годината 
достигат по европейската 
езикова рамка ниво А2. В 
същото време изучават и 
всички общообразователни 
предмети. Това е и причи-
ната в 8 клас да имат мно-
го малко предмети от 
професионалната си под-
готовка. Основно тяхното 
изучване започва от 9 клас, 
като с всяка следваща го-
дина броят им се увеличава. 
Предметите са изключи-
телно интересни. Като 
„Цветознание“, „Перспек-
тива“, „Рисуване“, „История 

Специалности. Учениците получават отлична професионална подготовка в модерни кабинети
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Фризьори и дизайнери се реализират 

Показват атрактивните специалности в Дни на отворените врати

Двете професионални специалности събират интерес сред гражданите по време на борсите
ФОТО: СУ „ПЕТКО РОСЕН“

Фризьорите 
в действие 
на едно от 

участията на 
училището в 

образователно 
събитие

ФОТО: СУ „ПЕТКО 
РОСЕН“

Училището 
има много до-
бре и модерно 
оборудван 
кабинет по 
фризьорство, 
в който са 
налице всички 
необходими 
инструменти 
за прически и 
грим
ФОТО: СУ „ПЕТКО 
РОСЕН“
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успешно след завършване в СУ „Петко Росен“

на изкуството“, „Интери-
орен дизайн“, „Конструира-
не на мебели“. Учениците 
ги изучават с приповдигнат 
дух и голям интерес“, обяс-
ни инж. Петрова.

Тя коментира наистина 
добрата реализация и при-
ложимост на двете профе-
сии на пазара на труда още 
със завършване на средното 
образование.

„На всички ни се е нала-
гало да потърсим проекти 
за обзавеждане на собстве-
ните ни домове. Тяхната 
цена варира от 200 до 800 
лева, че и повече. Част от 
тези пари отиват към за-
платата на дизайнера. От 
фризьорските услуги се 
ползваме всички поне веднъж 
месечно, било то за мъжки 
или дамски прически“, по-
сочи директорът.

Проекти на 
бъдещето

А за да отговаря учили-
щето на качеството на 
образователната услуга в 
професионалната подго-
товка, която предлага, е 
изработена концепция за 
изграждане на модерен STEM 
център. 

„Концепцията беше одо-
брена, очакваме всеки момент 
да премине и второто ниво 
на одобрение, след което 
ще стартират обществе-
ни поръчки за реализацията 
на този проект, за който 
ние, учителите, чакаме с 
не по-малко нетърпение, 
отколкото децата. Там ще 
има специални кабинети, в 
които ще се учат и отмо-
ряват учениците от „Ин-

териорен дизайн“. Подгот-
вено е закупуването на 
техника, която да обслуж-
ва модерните софтуерни 
продукти за моделиране 
при обзавеждането на раз-
личните обекти – частни 
домове, хотели, офиси и 
други. Ще има кътове, къ-
дето учениците ще моде-
лират. Имат и такъв 
предмет, в който от раз-
лични материали изготвят 
макети на интериорния 
дизайн. Разполагаме и с два 
броя 3D принтери, които 
учениците също използват 
при своето обучение за 
моделиране на детайли“, 
каза още директорът.

В същото време ще бъде 
подготвена и зелена стая, 
където учениците ще могат 
да провеждат своя отдих. 
Ще има и още 6 нови и мо-

дерни кабинета по природ-
ни науки, които ще се 
ползват от всички.

„За да можем да отгово-
рим на този интерес към 
нашите специалности, 
училището се включи в един 
съвсем нов проект, който 
се казва „Модернизиране на 
професионалното образо-
вание и обучение“. Там ще 
работим по различни дей-
ности, включително обу-
чение на ученици и учители, 
преподаващи по професио-
нална подготовка. За след-
ващата учебна година 
училището кандидатства 
по редица национални про-
грами с много добри проек-
ти и смятам, че тяхната 
реализация ще бъде успеш-
на. Вече спечелихме проекта 
по ПУДООС, с който ще 
бъде изработена модерна 

класна стая на открито. В 
двора ще имаме и пейка на 
мечтите, където ученици 
и учители ще могат да 
сядат за отдих и топъл 
разговор между приятели, 
където да мечтаят заедно“, 
продължи инж. Петрова.

Твърде любопитна е и 
следващата новина и наме-
рение на ръководството на 
СУ „Петко Росен“, а именно 
колаборация със студенти-
те и преподавателите от 
филиала на НХА в Бургас. 

„Идеята е техни студен-
ти и наши ученици да тво-
рят в областта на инте-
риорния дизайн. За да 
станеш добър, трябва да 
имаш много добро прос-
транствено мислене, усет 
и финес към съчетаването 
на цветове. Изработването 
на един проект за интери-

орен дизайн е изкуство, да 
не кажа и талант. Ние 5 
години даваме всичко от 
себе си, за да го развиваме у 
децата, за да може в утреш-
ния ден те да станат ус-
пешни и да продължат 
обучението си в академич-
ните общности. Не са за 
подценяване и възможност-
ите на учениците, които 
ще постъпят в специалност 
„Организация и технология 
на фризьорските услуги“, 
защото за да бъдеш добър 
фризьор, коафьор или сти-
лист изисква умения не 
само на ръката, но и на 
въображението, за да може 
клиентът да е доволен. 
Това се стараем ние в СУ 
„Петко Росен“ – да развива-
ме таланти, да създаваме 
успешни дизайнери и сти-
листи“, завърши тя.

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Успешното завършване 
на годината за класовете 
от 1 до 3 в СУ „Петко Росен“ 
е подплатено и с редица 
награди, които малките 
спечелиха от различни кон-
курси, обясни за „Черномор-
ски фар“ директорът инж. 
Даниела Петрова. 

„Един от тях беше Втори 
национален ученически кон-
курс за литературно май-
сторство и изобразително 
изкуство „Обичам те, бъл-
гарска реч“, организиран от 
ОУ „Св. св. Кирил и Методий“ 
в Ахтопол. Другият беше 
Национален конкурс „Моята 
любима детска книга“, орга-
низиран от Общоисториче-
ска обществена колекция 
Михалци при НЧ „Съединение 
Михалци 1870“. Наши учени-
ци също в прогимназиалния 
етап получиха награди за 
участието си в състезание 
по английски език, организи-
рано от Център за подкрепа 
за личностно развитие към 
Община Бургас“, заяви тя.

Наред с наградите за 
учениците пристигат и 
отличия за преподавате-
лите им. 

„Получихме грамоти за 
труда им от Сдружението 
на български учители. Те са 
за участие в различни със-
тезания за проявени високи 
професионални стандарти 
при подготовката на уче-
ниците в събития, органи-
зирани от Сдружение на 
българските начални учи-
тели през учебната 2023/2024“, 
посочи директорът.

През лятото училището 
се е подготвило за най-раз-
лични инициативи.

„Ще работим с деца, кои-
то имат известни обучи-
телни затруднения по 
проекта „Успех за теб“. Там 
работата продължават и 
клубовете за занимания по 
интереси. Лятото няма да 
е скучно при нас. Планували 
сме събития за посещения 
на домове за стари хора, 
където наши ученици ще 
участват в различни инте-
ресни занимания с тях като 
игра на шах и карти, изра-
ботване на различни изделия 

и други“, каза инж. Петрова.
В СУ „Петко Росен“ про-

дължават държавната 
политика в образованието 
за осигуряване на безплат-
ни учебници на учениците 
в гимназиалните етапи по 
общообразователна подго-
товка.

„Всички деца, постъпили 
при нас, ще получат такива, 
както и учебните тетрад-
ки по английски език за 
специалността „Интери-
орен дизайн“. Ще обогатим 

материалната база на 
библиотеката и с безплат-
ни учебници по професио-
нална подготовка“, кате-
горична е тя.

Отделно от това Педа-
гогическият съвет в учи-
лището взима решения за 
отпускане на еднократни 
стипендии за семейства без 
високи финансови възмож-
ности.

„Средствата се ползват 
целево за подготовка за 
учебната година – тетрад-

ки, материали, помагала и 
други. Учениците получават 
и месечни стипендии за 
личен успех, социални сти-
пендии за осигуряване на 
достъп до образованието. 
На ученици от областта, в 
селища извън Бургас, учи-
лището има възможност 
да осигури карти за между-
градски транспорт с цел 
преодоляване на затрудне-
ния при пътуване от по-
отдалечени места“, обясни 
директорът.

С много награди от конкурси се отличиха малките

Деца и учителите им получиха награди за участията си в най-различни конкурси и състезания                ФОТО: СУ „ПЕТКО РОСЕН“

На преден план 
са и интериор-
ните дизайнери
ФОТО: СУ „ПЕТКО 
РОСЕН“

Възпитаниците в специалност „Интериорен дизайн“ ще могат да работят съвсем скоро в нов 
модерен STEM център                ФОТО: СУ „ПЕТКО РОСЕН“
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„Черноморски фар“ и краеведът Соня Кехлибарева 
със специални грамоти от „Държавен архив“

Престиж. По повод Международния ден на архивите Отдел „Държавен архив” – 
Бургас отново отличи читател, дарител и приятел за предходната 2023 г.

ДЕСИСЛАВА ЛИЛОВА
Началник-отдел „Държавен 
архив” – Бургас

Международният съвет на 
архивите (МСА) е създаден под 
егидата на ЮНЕСКО на 9 юни 
1948 г. и през ноември 2007 г., 
по време на годишното си 
общо събрание в Квебек, Кана-
да взема решението именно 
датата 9 юни да бъде обявена 
за Международен ден на архи-
вите. 

По традиция, за осма поред-
на година, по повод Междуна-
родния ден на архивите Отдел 
„Държавен архив” – Бургас 
отличи номинираните в три-
те категории – читател, да-
рител и приятел за предход-
ната 2023 г. 

В категорията „Читател 
на 2023 г.” - по брой посещения 
Отдел „Държавен архив” – Бур-
гас отново е доц. д-р Милчо 
Янев Скумов, с 22 посещения в 
читалнята на архива и използ-
вани 68 бр. архивни единици, 
във връзка с проучванията му 
на православните храмове в 
Поморие. Припомняме на чи-
тателите, че доц. Скумов бе 
читател на архива през 2017 г. 
и 2022 г. във връзка с използ-
вани архивни единици за про-
учванията му за производство-
то на морска сол в Поморие.

В същата категория, „Чи-
тател на 2023 г.” - по брой 
използвани архивни единици 
Отдел „Държавен архив” – Бур-
гас отличи и адвокат Ненчо 
Недялков Драгнев, със 185 из-
ползвани архивни единици и 12 
посещения в архива, във връз-
ка с издирване на документи 
по дела. Адвокат Ненчо Драгнев 
бе читател на годината и за 
2020 г., когато освен отличи-
ето на местно ниво, бе обявен 
и за „Читател на 2020 г.” на 
Държавна агенция „Архиви”. 
Тогава адв. Драгнев имаше 36 
посещения в читалнята на 
архива в Бургас и използвани 
625 бр. архивни единици, във 
връзка с издирване на архивни 
документи като доказател-
ствен материал, необходим в 
адвокатската му практика.

В категорията „Дарител 
на 2023 г.”, с най-значимо даре-
ние с документи, с историческа 
и обществена стойност за 
предходната година е отличе-
но дарението, което направи 
проф. Апостол Методиев 
Апостолов, който дари лични 
документи, свързани с негова-
та научна дейност. В Отдел 
„Държавен архив” – Бургас е 
заведен фонд №1692 – Апосто-
лов, Апостол Методиев (1940 
- ), като постъплението от 
2023 г. е четвърто по ред и е 
регистрирано като 3Г опис, с 
хронологичен обхват от 1966 
до 2020 г. и обем 0,35 л.м.

Предадените документи 
от проф. Апостол Апостолов 
ни разкриват неговата богата 
научно-изследователска дей-
ност, която развива в областта 
на изкуственото възпроиз-
водство на микроводорасли и 
стопански видове риби, акли-
матизацията на далекоизточ-
ния кефал, изследвания върху 

харпактикоидите и др. 
Читателят може да се 

докосне до редица публикации, 
интервюта, статии,  доклади 
от конференции и др., които 
са публикувани в български и 
чужди издания в периода 1966 
– 2020 г. и свидетелстват за 
огромния принос на проф. 
Апостолов към науката, както 
и да научи много от издадени-
те 4 учебника и 4 ръководства 
за практически занимания, 
издадени в периода 1986 – 2004 
г., които проф. Апостол Апос-
толов дари безвъзмездно в 
Държавен архив - Бургас. 

Сред предадените докумен-
ти от служебната дейност 
на проф. Апостолов са и  сним-
ки от проведената експедиция 
„Понтос – 71” с ученици от 
Техникум по морски и океански 
риболов – Бургас, изграждане 
на новата сграда по аквакул-
тури в Поморие, от риболов в 
ез. Вая и др. 

В категорията „Приятел 
на архива” отличените тра-
диционно са повече от един. 
Приятелите на Отдел „Дър-
жавен архив” – Бургас са съмиш-
леници, споделящи каузите на 
архива и спомагащи за обога-
тяването му с ценни докумен-
ти, партньорство в редица 
инициативи, както и популя-
ризирането на документално-
то архивно богатство сред 
широката публика.

Отличените в тази 
категория за 2023 г. са:

Община Бургас, която под-
помага архива в популяриза-
торската му дейност чрез 
съвместни прояви, безвъзмезд-
но предоставяне на зали за 
изложби, партньорство и 
финансиране на изявите. Бла-
годарение на безвъзмездно 
предоставените зали от Об-
щина Бургас, като наш партньор, 
през 2023 г. са експонирани 
няколко изложби . 

Такива са гостуващите 
изложби на Държавна агенция 
„Архиви” „Рекламата е душата 
на търговията. Печатната 
реклама в България през пър-
вата половина на ХХ в. “, „Ста-
ри балкански фотографии” и 
„Кървавото лято на 1903”, 
посветена на 120-годишнината 
от Илинденско – Преображен-
ското въстание, както и на 
съвместната изложба на ар-

хива с Регионален исторически 
музей – Бургас и Регионална 
библиотека „П. К. Яворов” – 
Бургас, осъществена чрез 
финансирането и домакин-
ството на Община Бургас - „Урок 
по история …. урок по достойн-
ство“, посветена на 110-тата 
годишнина от Балканските 
войни 1912 – 1913 г. 

През изминалата година 
Община Бургас финансира и 
изготвянето на самостоятел-
ните изложби „Многоликият 
Апостол Карамитев”, посве-
тена на 100-годишнината от 
рождението на актьора и из-
ложбата „150 години от рож-
дението на композитора Ге-
орги Шагунов”. 

Друг отличен в тази кате-
гория е вестник „Черноморски 
фар“, който предоставя три-
буна за популяризирането на 
документалното богатство 
на Държавен архив – Бургас и 
осигурява информация на ар-
хива за културни и други съби-
тия в града и областта, като 
предоставя безвъзмездно 
броеве на областния всекидне-
вник. Чрез вестника се осъ-
ществява популяризирането 
на документалното богатство 
и дейност на архива, като 
информацията достига до 
по-широк кръг от хора, както 
до четящите хартиеното 
издание, така и електронното. 
Неслучайно вестникът-сто-
летник е сред приятелите на 
архива. На неговите страници, 
чрез публикувани редакционни 
статии, както и статии на 
изследователи, работили в 
архива по дадена тема, оживя-
ват минали събития, запеча-
тани върху архивните доку-
менти. През изминалата 
година на страниците на в. 
„Черноморски фар”, бр. 19 от 
26 май – 1 юни 2023 г. е популя-
ризирано част от докумен-
талното богатство на архива, 
в публикуваната статия за 
откритата в Бургас изложба 
„Рекламата е душата на тър-
говията. Печатната реклама 
в България през първата по-
ловина на ХХ в.“, като са пред-
ставени и реклами, съхраня-
вани в Държавен архив – Бургас. 
Отново на страниците на 
вестника, в бр. 29 от 4 – 10 
август 2023 г. и бр. 42 от 10 – 16 
ноем. 2023 г., в публикуваните 
статии на Соня Кехлибарева 
„Рикардо Тоскани и арх. Славов 

проектират джамията в Айтос” 
и „Пощата на Бургас – една 
дълга и интересна история” 
читателите откриват лю-
бопитни факти, за написване-
то на които са използвани и 
документи, съхранявани в 
Държавен архив – Бургас. 

Не по-малко интересни са 
статиите, посветени на Меж-
дународния ден на архивите и 
откритата изложба „Стари 
балкански фотографии“, как-
то и статиите, посветени на 
две забележителни годишни-
ни – 120-годишнината от 
Илинденско – Преображенско-
то въстание и 120-годишни-
ната от рождението на 
странджанския народен певец 
Сава Попсавов. 

Следващ отличен е БНР – 
Радио Бургас, което предоста-
вя трибуна за популяризира-
нето на документалното 
богатство на Държавен архив 
– Бургас и подпомага архива в 
популяризаторската му дей-
ност чрез съвместни прояви. 

През 2023 г. БНР – Радио 
Бургас бе партньор в инициа-
тивите по повод отбелязва-
нето на 100-годишнината на 
родения в Бургас Апостол Ка-
рамитев, като по време от-
криването на изложбата из-
л ъ ч и  а р х и в н и  з а п и с и  н а 
изпълнения на Апостол Кара-
митев от фонда на Българско-
то национално радио. 

Освен това, радиото под-
крепи популяризирането на 
документи на Държавен архив 
– Бургас чрез 12 интервюта 
през годината. Слушателите 
на радиото и следящите пуб-
ликациите му в публичното 
пространство имаха възмож-
ността да се запознаят с че-
тири интервюта във връзка 
с представянето на докумен-
ти, съхранявани в Бургас, по 
повод 150-годишнината от 
гибелта на Левски, както и 
интервюта във връзка с пред-
ставянето на документи, 
съхранявани в архива в Бургас, 
по повод 120- годишнината от 
освещаването на Бургаското 
пристанище; откриването на 
документалната изложба 
„Многоликият Апостол Кара-
митев”, посветена на 100-го-
дишнината от рождението 
на бургаския актьор; по повод 
празника на Независимостта, 
дейността на маестро Шагу-
нов и отбелязването на праз-

ника през годините; във 
връзка с провеждането на 
избори през годините и по-
интересни документи, съхра-
нени в архива; във връзка с 
експонирането на докумен-
талните изложби „150 г. от 
рождението на композитора 
Георги Шагунов” и „Стари 
балкански фотографии” и 
награждаването на отличени-
те в категориите „Читател“, 
„Дарител“ и „Приятел“ за 2022 
г. по повод Международния ден 
на архивите, както и откри-
ването на гостуващата из-
ложба на Държавна агенция 
„Архиви” в Бургас „Кървавото 
лято на 1903. Илинден – Пре-
ображение – Кръстовден“ и по 
повод 100-годишнината от 
рождението на Сава Попсавов 
– изпълнител на странджански 
народни песни.

В категорията „Приятел 
на архива” трайно присъства 
и Народно читалище „Фар – 
1946”, което активно продъл-
жава да подпомага архива в 
популяризаторската му дейност 
чрез съвместни прояви и обо-
гатяването на Националния 
архивен фонд с ценни докумен-
ти на бележити личности от 
Бургас и региона, както и до-
кументи от дейността на 
самото читалище. Освен това, 
читалището при контактите 
си с другите читалища в об-
ластта, призовава да продъл-
жат да попълват архивните 
си фондове в Държавен архив 
– Бургас. 

Освен институциите – при-
ятели, Държавен архив – Бургас 
се радва и на приятелството 
и партньорството на две 
дами, прегърнали безкористно 
каузата на архива за обогатя-
ването му с ценни архивни 
документи и популяризиране-
то на документалното му 
богатство. Това са Румяна 
Емануилиду и Соня Кехлибаре-
ва.

Румяна Емануилиду е позна-
та на обществото като виден 
бургаски журналист, издател 
и председател на Сдружение с 
нестопанска цел „Общество 
за духовни изяви” - Бургас, да-
рител на архива, както на 
личния си фонд, така и на 
фонда на СНЦ „Общество за 
духовни изяви” - Бургас. 

Г-жа Емануилиду популяри-
зира документалното богат-
ство на Държавен архив – Бур-

гас като неуморно изследва 
документи, съхранени в архи-
ва и подпомага дейността на 
архива във връзка с обогатя-
ването на Националния архивен 
фонд с ценни документи на 
бележити личности от Бургас 
и региона, с които организира 
срещи и призовава да даряват 
личните си фондове в Държа-
вен архив - Бургас. Активно 
използва контактите си с 
личности от разнообразни 
сфери и подпомага архива, като 
и сама се включва при разпоз-
наването на лица на неаноти-
рани и неразчетени снимки и 
т.н. С гордост може да се по-
сочи, че съвсем заслужено г-жа 
Емануилиду през 2023 г. бе 
отличена и от Държавна аген-
ция „Архиви” като приятел на 
архивите в национален мащаб 
за 2022 година. 

Соня Кехлибарева е утвър-
ден дългогодишен служител 
на Регионална библиотека „П. 
К. Яворов” – Бургас, краевед, 
дарител и приятел на архива, 
която освен, че неспирно по-
пуляризира документалното 
богатство на Държавен архив 
– Бургас, но и активно работи 
и в посока за подпомагането 
на архива в дейността му по 
обогатяване на Националния 
архивен фонд с ценни докумен-
ти на бележити личности от 
Бургас и региона. Г-жа Кехли-
барева използва контактите 
си с личности от разнообраз-
ни сфери и съдейства за пос-
тъпването на редица ценни 
документи в архива. Чрез 
нейните статии, наситени с 
любопитни факти от мина-
лото на Бургас и региона, 
както и дейността на бургаски 
фамилии, оживяват редица 
архивни документи.

Изминалата година бе пол-
зотворна и наситена със съ-
бития, като с подкрепата на 
приятели и съмишленици 
институцията Държавен 
архив – Бургас, присъства в 
публичното пространство и 
отново открехна архивната 
съкровищница за широката 
публика, за да възроди спомени 
за отминали събития.

По повод Международния 
ден на архивите Държавен 
архив – Бургас изказва огромна-
та си благодарност за довери-
ето и подкрепата на своите 
читатели, приятели и дари-
тели на документи. 

 Призьорите на специална снимка в сградата на Държавен архив – Бургас                     ФОТО: ДА – БУРГАС

Краеведът 
Соня Кехлиба-

рева (вдя-
сно), която 

е сътрудник 
на вестника, 

търси спомени 
и истории и ги 
популязира на 

страниците 
на медията. 

На снимката 
с Десислава 

Лилова



ГЕОРГИ РУСИНОВ

Лятото отсега е горещо, 
но и да дойдат по-студени 
дни, футболните емоции 
покрай „Евро 2024“ ще са го-
рещи. По традиция, когато 
има големи футболни фору-
ми „Черноморски фар“ пита 
известни спортисти, жур-
налисти, политици и други 
за прогнозите им. За турни-
ра в Германия зададохме пет 
въпроса на членовете на 
Спортната комисия към 
Общински съвет – Бургас. 
Някои от тях намериха вре-
ме да отговорят, други 
очевидно бяха заети.

Попитахме ги следните 
въпроси:

1.За кой отбор сте на 
Европейското? 

2.Кой е фаворитът ви за 
шампион? 

3.Кой ще е изненадата на 
първенството? 

4.Кой ще е голмайстор на 
„Евро 24“? 

5.Кой играч ще следите с 
интерес?

Председателят Красимир 
Калудов отговори, че подкре-
пя Испания, защото му ха-
ресва, че „Ла Фурия Роха“ 
видимо е надградила поом-
ръзналия и изчерпан стил 
„тики така“. 

Фаворит за краен победи-
тел, макар и да не иска да 

става шампион, той опреде-
ля Франция. 

„Изобилието от качест-
во и талант е умопомрачи-
телно и дори отсъствието 
на Мбапе заради строшения 
му нос не сваля нивото на 
„петлите“, заявява Калудов.

На въпроса за изненадата 
той дава примери и с непри-
ятна, и с приятна. Англия 
влиза в първата графа, за-
щото „както винаги са супер 
фаворит и както се носят 
на този балон от свръхо-
чаквания , могат по тради-
ция рано-рано да си тръгнат“. 
Оптимист е за Италия, 

„макар че „адзурите“ умеят 
да се промъкват напред по 
стотици неприятни начи-
ни“.

Според него това разноо-
бразие от автори на голове 
ще доведе дотам, че едва ли 
някой играч ще натрупа 
повече от 4-5 гола. 

„Та, при очертаващия се 
профил на „икономичен“ 
голмайстор на първенство-
то, би трябвало да е някой 
от състава на Германия. 
Невъзможно е да е Лукаку. Не 
е нужно да обяснявам защо 
Хари Кейн няма да стане“, 
посочва той.

Като фен на „Реал“ (Мадрид) 
председателят на Спортна-
та комисия казва, че ще 
гледа с най-голям интерес 
Арда Гюлер и Камавинга. 

„Те са бъдещето на „Белия 
балет“ и ще ми бъде инте-
ресно да ги гледам в ситуация 
на жестока конкуренция. Е, 
ще следя с удоволствие изя-

вите на Ламин Ямал и Педри, 
макар и с лека тъга, че тези 
прекрасни играчи са част и 
от „Барселона“, да му се не 
види. С уважение ще наблю-
давам и играта на Модрич и 
Роналдо. Но с най-голямо 
възхищение ще гледам отно-
во Лукаку, за да видя как 
пропуска голове от невъз-
можни за изпускане ситуации“, 
шеговито отговаря Калудов.

За Тодор Йосифов най-ва-
жно е, ако може в следващото 
първенство на въпроса кого 
подкрепя, гордо да отговори: 
България. Иначе сега ще 
поддържа отбора на Германия, 
които винаги са му били 
любимци на зеления терен. 
Тях той посочва и за фаворит 
за европейски шампион.

За изненада на „Евро 2024“ 
Йосифов определя северните 
съседи от Румъния, тъй 
като добрата им игра прави 
силно впечатление. 

Йосифов си пожелава като 

всеки футболен фен повече 
голове и атракция и смята, 
че ако успее да се възстанови 
след контузията срещу Ав-
стрия, Килиан Мбапе е по-
тенциален голмайстор на 
първенството. 

С интерес ще следи играта 
на живата легенда Кристи-
ано Роналдо, както го опре-
деля.

„Той е доказан виртуоз и 
вдъхновява играта не само 
за португалския тим, а за 
всички нас“, казва той.

Явор Костов категорично 
посочва, че е фен на Италия 
и смята, че „адзурите“ ще са 
новият европейски шампион. 

И той като Йосифов смя-
та, че Румъния ще е изнена-
дата в турнира, а за голмай-
стор е сигурен, че това ще е 
Алваро Мората от Испания.

С интерес ще следи изя-
вите на Якуб Петровски, 
който е футболист на бъл-
гарския „Лудогорец“. 
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Спортната комисия прогнозира „Евро 2024“
Футболно лято. За кого са общинските съветници на първенството в Германия

СЪОБЩЕНИЕ

Областният управител на област с административен център 
гр. Бургас, на основание § 4к, ал. 6 от Преходните и заключителни 
разпоредби на Закона за собствеността и ползването на земеделските 
земи (ПЗР на ЗСПЗЗ) и чл. 28, ал. 8 от Правилника за прилагане 
на ЗСПЗЗ съобщава, че със Заповед № РД-09-19 от 29.05.2024 
г. е одобрена промяна на плана на новообразуваните имоти (ПНИ) 
на м. „Външната чешма“, землище на гр. Черноморец, община 
Созопол, обл. Бургас, в обхвата на новообразуван поземлен имот 
№ 42.285, чрез графично нанасяне границите на дървено бунгало 
в имота, съгласно Решение № 15 от 20.12.2018 г., постановено по 
адм. д. № 17/ 2018 г. по описа на Бургаски районен съд.

Жалби срещу одобрената промяна на ПНИ могат да се подават 
от заинтересуваните лица чрез областния управител пред Админи-
стративния съд в 14-дневен срок от съобщаването на заповедта 
в “Държавен вестник”.

Заповедта е обнародвана в “Държавен вестник” бр. 50 от 
14.06.2024 г. 

СЪОБЩЕНИЕ

Областният управител на област с административен център 
гр. Бургас, на основание § 4к, ал. 6 от Преходните и заключителни 
разпоредби на Закона за собствеността и ползването на земеделските 
земи (ПЗР на ЗСПЗЗ) и чл. 28, ал. 8 от Правилника за прилагане на 
ЗСПЗЗ съобщава, че със Заповед № РД-09-21 от 29.05.2024 г. е 
одобрена промяна на плана на новообразуваните имоти (ПНИ) на м. 
„Външната чешма“, землище на гр. Черноморец, община Созопол, 
обл. Бургас и промяна на Регистъра към плана, в обхвата на ново-
образувани поземлени имоти (НПИ) №№ 42.342, 42.344 и 42.402, 
предмет на Решение № 14 от 18.12.2018 г. на Бургаски районен съд, 
и е одобрена промяна на ПНИ на м. „Външната чешма“, землище на 
гр. Черноморец, община Созопол, в обхвата на НПИ №№ 42.603, 
42.341, 42.604 и 42.360, за които се променят границите, съответно 
и площите на имотите, без да се променя собствеността им, вслед-
ствие промяната в границите на имотите, предмет на Решение № 14 
от 18.12.2018 г. на Бургаски районен съд.

Жалби срещу одобрената промяна на ПНИ могат да се подават 
от заинтересуваните лица чрез областния управител пред Админи-
стративния съд в 14-дневен срок от съобщаването на заповедта в 
“Държавен вестник”.

Заповедта е обнародвана в “Държавен вестник” бр. 50 от 14.06.2024 г. 

СЪОБЩЕНИЕ

Областният управител на област с административен център 
гр. Бургас, на основание § 4к, ал. 6 от Преходните и заключителни 
разпоредби на Закона за собствеността и ползването на земеделските 
земи (ПЗР на ЗСПЗЗ) и чл. 28, ал. 8 от Правилника за прилагане 
на ЗСПЗЗ съобщава, че със Заповед № РД-09-20 от 29.05.2024 
г. е одобрен плана на новообразуваните имоти (ПНИ) в М 1:1000 и 
регистъра към него на земеделски земи, предоставени за ползване 
на граждани въз основа на актовете по §4 от ПЗР на ЗСПЗЗ за мест-
ност „Ново селище“, село Атия, землище на гр. Черноморец, община 
Созопол, област Бургас. 

Жалби срещу одобрения ПНИ могат да се подават от заинтересу-
ваните лица чрез областния управител пред Административния съд в 
14-дневен срок от съобщаването на заповедта в “Държавен вестник”.

Заповедта е обнародвана в “Държавен вестник” бр. 50 от 14.06.2024 г. 

ПОКАНА 

УС на ЗК „Земя-92“ гр.Българово свиква общо годишно отчетно 
събрание на кооперацията, което ще се проведе на 12.07.2024 год. 
(летък) от 8,00 часа в заседателната зала на административната 
сграда намираща се в гр.Българово ул. „Първи май“ № 8, при следния 

ДНЕВЕН РЕД: 
1. Отчетен доклад на УС за 2023 год.
2. Отчетен доклад на КС за 2023 год. 
3. Одобряване докладите на УС, КС и годишния финансов отчет 

на кооперацията за 2023 год. 
4. Освобождаване от отговорност членовете на УС, КС и Пред-

седателя на кооперацията за дейността им през 2023 год. 
При липса на кворум събранието ще се проведе 1 (един) час 

по-късно независимо от броя на присъстващите на същото място 
и при същия дневен ред. 

Управителен съвет 
ЗК „Земя-92“ гр. Българово

„
Силно се надявам 
следващото 
първенство да 
имаме 
възможност 
гордо да 
подкрепим със 
сърцата си 
българският ни 
национален 
отбор

Тодор Йосифов
ФОТО: ГЕОРГИ РУСИНОВ

„
Изобилието от 
качество и 
талант е 
умопомрачително 
и дори 
отсъствието на 
Мбапе заради 
строшения му 
нос не сваля 
нивото на 
„петлите“

Красимир Калудов
ФОТО: ГЕОРГИ РУСИНОВ

„
Северните ни 
съседи от 
Румъния ще са 
изненадата на 
първенството

Явор Костов
ФОТО: ГЕОРГИ РУСИНОВ

До 14 юли 
градусите на 
футболните 

страсти ще са 
високи

ФОТО: STARTPHOTO.BG

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Ветеранът щангист 
Петър Борисов отново 
прослави Бургас и България, 
този път от Европейско 
първенство в Норвегия. 
Това е трета поредна евро-
пейска титла за бургазли-
ята, след като покори 
върха в Ирландия, а преди 
това и в Полша. 

Той успя да вдигне 116 
килограма и да осигури шам-
пионското си място, но за 
да стигне дотам, минава 
през няколко спънки. 

На първо място Борисов 
е бил с температура, раз-
каза той пред репортер на 
„Черноморски фар“.

„Беше тежка битка, бях 

с температура, а отделно 
от това не ми зачетоха 
сполучлив опит. Трябваше 
да вдигна отново същата 

тежест, но се справих!“, 
заяви той. 

Борисов бе отличен и 
като най-добър щангист 

от предното си междуна-
родно участие в Албания. 
Форумът там привлече 
състезатели от цял свят.

Ветеранът щангист Петър Борисов  
отново прослави Бургас и България

Със 116 кило-
грама златни-

ят медал от 
Норвегия е за 

Петър Борисов
ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

СЪОБЩЕНИЕ
На основание чл.4, ал.1 от НУРИОВОС, Иван Георгиев Кескинов, 

уведомява всички заинтересовани физически и юридически лица, за 
наличие на инвестиционно намерение за ”Промяна предназначението 
на поземлени имоти с идентификатор 48619.64.61 по КК на землище 
гр.Царево, община Царево, идентичен съответно на УПИ ХV по дейст-
ващия ПУП ПРЗ на м.Каргъна, землище гр.Царево, с цел изграждане 
на „Ваканционно селище”. 

Информацията за преценяване необходимостта от ОВОС по Прило-
жение №2 към чл.6, ал.1 от Наредбата за ОВОС на инвестиционното 
предложение е на разположение на заинтересованите страни  всеки 
работен ден от 9.00 ч. - 12.00 ч. и от 13.30 ч. - 16.00 ч., в период 
от 14 /четиринадесет/ дни от датата на обявяване на следния адрес: 
гр.Приморско, ул.“Трети март“ №55, тел.-0879292080 – Диляна Йовкова.
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ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Община Бургас и прия-
тели отрано обявяват 
потвърдилите участие 
изпълнители в тазгодиш-
ния Джулай. Защото оби-
чаме да посрещаме гости 
и искаме повече хора от 
страната да разберат и 
изберат да посрещнат 
първия юлски изгрев тук! 
Това съобщиха от прес-
центъра на администра-
цията на Димитър Нико-
лов.

Концертът ще се про-
веде по традиция до Моста 
с начало в 20 часа на 30 юни. 
Той е безплатен. Както 
всяка година, ще бъде оси-
гурена дежурна медицинска 
помощ и воден спасител, 
охрана и дървен материал, 

с който отделните при-
ятелски компании да си 
запалят свой огън, около 
който да се съберат.

Община Бургас благода-
ри за ценната съорганиза-
торска помощ на Марияна 
Добрева от  „Силует“.  А 
ето кой ще се погрижи 
тази година за доброто ви 
музикално настроение:  

P.I.F.
Незабравимите песни 

на групата ще чуем със 
специалното участие на 
гост вокалисти – Владо 
Михайлов от група  REWIND 
и SLENG, както и Марияна 
Добрева от група СИЛУЕТ.

КЕРАНА  
И КОСМОНАВТИТЕ

Свежата банда гостува 
за първи път на сцената 

на July Morning в Бургас. Ще 
чуем всички техни хитове 
и ще се насладим на непов-
торимата енергия и заряд, 
които носят.

REWIND
Група REWIND се завръ-

щат при нас с много нови 
авторски песни. Неповто-
римият актьор, музикант 
и победител в риалити 
формата „Като две капки 
вода“ - Владо Михайлов, 
заедно с останалите стра-
хотни музиканти, ще ни 
потопят в техния красив 
музикален свят. Ще чуем 
и песента от филма “За-
щото обичам лошото 
време“

LEMON BOX
Бургаската група ще ни 

зарадва и на тазгодишно-

то издание на Джулай 
Морнинг. Както винаги, 
те ще излязат на сцената 
с много настроение и за-
владяваща авторска му-
зика.

МАХАЙРА
Тази година ще чуем и 

бургаската група „Махайра“, 
която ще ни представи 
своята авторска музика.

SCARLET
В самото начало на фе-

ста ще свири тази млада 
рок група от пет бургаски 
момчета. Те представят 
младежкия живот чрез 
алтернативно звучене, 
ярки емоции и неповтори-
ма енергия на авторската 
им музика. Това са Антон, 
Стелян, Михал, Марин и 
Димитър.

ДОНА МИТЕВА

От пост в социалната 
мрежа се разбра, че чехи-
те, които харесват 
Приморско, държат под 
око какво се случва там 
през цялата година. Пос-
та написа Mirka Máchová, 
споделяйки, че се инте-
ресува от събитията в 
Приморско не само през 
лятото, когато прекар-
ва ваканциите си край 
морето, но и през цялата 
година. „Много се радва-
ме да проверим уебкаме-
рите, за да видим какво 
се случва там. Имаме 
такава уговорка в група-
та „Приморско - красива 
почивка“, че туристите, 

които вече са на почивка, 
винаги ни махат в петък 
в 19:00 часа българско 
време на камерата, соче-
ща към стълбите към 
северния плаж“, сподели 
тя. 

Става още ясно, че за 
огорчение на чехите ка-
мерите от няколко дни 
не работят, което е и 
причината Mirka Máchová 
да информира кмета Иван 
Гайков за проблема.

Реакцията на Гайков е 
мигновена. За успокоение 
на чешката туристка 
той отговори: „Устано-
ви се, че има проблем в 
електрозахранването. 
Проблемът ще бъде ре-
шен. Благодаря Ви за 
сигнала!“.

Чешки туристи следят 
през камерите какво 
става в Приморско

ДОНА МИТЕВА

Изложба със заглавие Time 
Machine откри в Бургаската 
галерия на Дружеството на 
художниците Стефан Геор-
гиев от Велико Търново. 
Художникът е познат на 
бургаската публика и от 
други свои гостувания край 
морето. 

Композициите му са пре-
димно фигуративни, с детай-
ли, които са реалистични, 
но стилизирани и декора-
тивни. Силно разпознаваем 
е стилът му.

Разнообразието на него-
вите теми съответства на 
богатството от цветове, 
текстури и включването 
на различни ботанически и 
природни елементи. Тези 
аспекти правят неговите 
картини интригуващи, ду-
ховно резониращи и лесно 
усвояеми.

Художественото пъте-
шествие на Стефан Георги-
ев започва през 1979 г., като 
той се фокусира върху жи-
вописта и илюстрацията. 

Между 2000 и 2014 г. той 
живее и работи  в Атина, 
Гърция. Георгиев илюстри-
ра детски книги за някои от 
най-известните издателства 
там, като 28 публикувани 
книги включват неговите 
произведения. 

В своите картини Геор-
гиев използва смесени тех-

ники, като се възползва от 
материали като акрилна 
паста, златни и сребърни 
метални фолиа, колаж, акрил 
и маслени бои. Това разноо-
бразие от средства обога-
тява визуалната текстура 
на неговата работа. 

Негови картини има в 
галерии и частни колекции 

в Нидерландия, Германия, 
Италия, Испания, Велико-
британия, Гърция, България, 
Турция, Русия, САЩ, Канада 
и Хонконг. 

Изложбата в морския ни 
град бе открита дни преди 
художникът да отпразнува 
своя седемдесети рожден 
ден.

Откриха изложба на Стефан Георгиев в Бургас

Момент от откриването на изложбата                     ФОТО: ДРУЖЕСТВО НА ХУДОЖНИЦИТЕ – БУРГАС 

Почеркът 
на худож-
ника е 
силно раз-
познаваем 
– като 
визитна 
картичка
ФОТО: ДРУ-
ЖЕСТВОТО НА 
ХУДОЖНИЦИТЕ 
– БУРГАС

Иде време 
за бургаския Джулай

Лято. Един от най-големите морски 
купони събира топ изпълнители

Благодарение на съвременните технологии чехи следят ста-
ващото в Приморско в реално време        ФОТО: ОБЩИНА ПРИМОРСКО
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